
19/2021

Klidný konec roku, radostné Vánoce v okruhu svých 
nejbližších a vykročení do nového roku pravou nohou.



32

Slovo starostky . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .3

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Výpis usnesení č.20/2021 až č.27/2021 . . . . . . . . . . 4

Odpadové hospodářství v obci. . . . . . . . . . . . . . . . . .12

Hlášení rozhlasu.cz . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .15

Volby říjen 2021  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .17

Mikroregion Moravskokrumlovsko . . . . . . . . . . . . .18

BEZPEČNOST V OKOLÍ JE DUKOVANY

Činnost Energetického Třebíčska  . . . . . . . . . . . . . 20

Ekoregion 5 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 24

WIN . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 25

JARO – Jaderní rodičové  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 26

První jaderná vinice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27

UDÁLOSTI V OBCI

Tříkrálová sbírka  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 28

Rešická pouť a hodová zábava . . . . . . . . . . . . . . . . . 29

Pochod mužů plukovníka Moravce . . . . . . . . . . . . 30

Vzpomínková setkání . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 32

Nové posezení . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 34

Pěší pouť do Hlubokých Mašůvek  . . . . . . . . . . . . . 35

Vítání občánků  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 36

Mše svatá v Kordule  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 38

Nohejbalový turnaj . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 39

Rozloučení s prázdninami  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 40

Malý festival loutky . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 42

Benefi ční koncert hudby Listověj
z Vysočiny . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 43

Finanční sbírka pro občany zasažené
tornádem . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 44

Šipkový turnaj . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 45

Halloweenská stezka odvahy . . . . . . . . . . . . . . . . . . 46

Poděkování seniorům . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 48

Rozsvěcení vánočního stromu
a rešický betlém . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 49

Mikulášská nadílka . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 50

SDH Rešice . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .51

Starostové píší noviny . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 56

INFORMACE A POZVÁNKY

Obecní knihovna . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 58

Pozvánky na kulturní,
společenské a sportovní akce  . . . . . . . . . . . . . . . . . 62

Vánoční bohoslužby  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 62

Společenská kronika . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 63

Obsah: Vážení spoluobčané a čtenáři rešického 
zpravodaje,

srdečně Vás všechny zdravím prostřednictvím našeho zpravodaje a mi 
dovolte, abych Vám hned na úvod popřála krásný požehnaný adventní čas 
a poděkovala každému z Vás za všechno dobré v roce 2021 - v roce, který 
byl asi pro naprostou většinu z nás výjimečným, zvláštním, neobvyklým. 
Opakovaně šířící se pandemie se výrazně podepsala na našich životech, 
ovlivnila naše zdraví, zasáhla do výkonů našich zaměstnání, do školní 
výuky našich dětí a zcela určitě i do vztahů v našich rodinách a domovech. 
Zároveň události celého roku 2021 také prověřily naši trpělivost, 
sounáležitost, soudržnost a hodnoty síly vztahů a vazeb, které mezi sebou 
máme. Na všem zlém se dá hledat i něco pozitivního – i kdyby to mělo být 
pouhé poučení. Jsem přesvědčena o tom, že všechny události uplynulého 
roku nám kromě obrovských každodenních komplikací také ukázaly sílu 
některých charakterů, náročnost, ale i odolnost některých profesí, sílu 
solidarity, anebo nám odhalily naši přílišnou – a vždy spíše krátkozrakou – 
orientaci na materiální statky. Pokud máme ve všem špatném hledat i něco 
dobrého, potom by to mohlo být právě zamyšlení nad tím, co je pro nás 
skutečně důležité, má cenu a hodnotu. A takovou malou „inventuru“ ve 
svém srdci a své mysli si může udělat každý z nás.

Přeji Vám všem v roce 2022 hlavně pevné zdraví, mnoho štěstí, lásky, 
pohody v životě a také víru, víru ve skutečné hodnoty a dostatek sil, 
abychom se k nim každý sám, ale zároveň i společně začali dobírat…

PODĚKOVÁNÍ
Dovolte mi, abych touto cestou poděkovala všem zastupitelům, 

pracovníkům obecního úřadu, hasičům, spolkům a organizacím za 
odvedenou práci v roce 2021. Opět jsme se posunuli o kus dál. Vám 
občanům, kteří na investici či opravu, která se týká přímo vás, stále čekáte, 
děkuji za pochopení a trpělivost. V dnešní fi nančně rozkolísané „covidové“ 
době není možné přesně plánovat, ale věřím, že se vše bude postupně dařit. 
Život jde dál, a i my musíme pokračovat v započatém směru naší práce.

Vaše starostka
Petra Jílková
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VÝPIS USNESENÍ Č.20/2021
z 20. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 11. 12. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu pana Jiřího Grasgrubera a pana Tomáše Březinu
 ●  Program zasedání
 ●  Rozpočtové opatření č.6/2020
 ●  Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2021
 ●  Plán inventur za rok 2020
 ●  Aktualizaci strategie rozvoje obec Rešice
 ●  Záměr podání žádosti o dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj, dotační titul 117d8210E 

na projekt Rekonstrukce a přestavba veřejných budov na akci s názvem „Stavební úpravy 
Společenského domu Rešice“

 ●  Záměr podání žádosti o dotaci z Ministerstva fi nancí na projekt s názvem „Nástavba a
 ●  Záměr podání žádosti o dotaci z SFDI, OPŽP, IROP na projekt s názvem“ Rešice, chodníky 

a parkovací stání v ulici Zámecká“
 ●  Smlouvu o bezúplatném převodu majetku s Mikroregionem Moravskokrumlovsko

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Příkaz starostky obce k provedení inventarizace majetku a závazků obce k 31. 12. 2020
 ●  Zápis člena kontrolního výboru z účasti na kontrolním dni na realizaci akce “ Rešice, chodníky 

a parkovací stání v ulici Zámecká“
 ●  Informace o probíhajících pracích na projektu „Rešice, chodníky a parkovací stání v ulici 

Zámecká“.
 ●  Distribuci do domácností nového vydaného čísla rešického zpravodaje č.18/2020
 ●  Pro rok 2021 plánované navýšení poplatků za svoz komunálního odpadu

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.20/2020 schvaluje 9 členů zastupitelstva.

VÝPIS USNESENÍ Č.21/2021
z 21. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 27. 01. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu pana Ing. Josefa Pošvaře a pana Jiřího Vorla
 ●  Program zasedání
 ●  Inventarizační zprávu o provedení inventur a závazků obce Rešice ze rok 2020
 ●  Přílohu č.10 ke Směrnici č.4/2012 o cestovních náhradách -nové sazby pro výpočet cestovních 

náhrad a tuzemského stravného
 ●  Stanovení výše poplatku za svoz komunálního odpadu a poplatku ze psů pro rok 2021
 ●  Plán investičních akcí na rok 2021
 ●  Podání žádosti o dotaci z rozpočtu Jmk z dotačního programu Podpora provozu venkovských 

prodejen v JmK pro místní prodejnu Jednota
 ●  Zrušení věcného předkupního práva k pozemkům p. č.134/2,134/3,134/4 a 134/6 v k.ú. rešice

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Informaci o vývoji situace při řešení plánované nové obecní komunikace u nově vznikajících 

stavebních parcel (od sýpky po polní cestu ke Kordule)
 ●  Zveřejnění výzvy pro uchazeče o vedení místní knihovny
 ●  Plánované čištění venkovní fasády Společenského domu A. Opálky v Rešicích

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.21/2021 schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ Č.22/2021
z 22. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 19. 03. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou pana Michala Skálu
 ●  Program zasedání
 ●  Rozpočet obce Rešice na rok 2021
 ●  Žádost o souhlas s částečnou kolaudací (novostavba v ulici „Zámecká“, p. č. 497/67
 ●  Finanční dar ve výši 20.000 Kč z rozpočtu obce pro SDH Rešice na činnost v roce 2021
 ●  Dofi nancování spoluúčasti (mimo obdrženou dotaci) na akci „Nástavba a stavební úpravy 

objektu č.p. 52, Rešice“ z rozpočtu obce
 ●  K projektu „Nástavba a stavební úpravy objektu č.p. 52, Rešice“ změnu účelu užívání 1NP 

oproti projektu – nový účel užívání je společenská a kulturní místnost mateřské školy
 ●  na projekt „Výstavba telekomunikačního vedení v obci Rešice“ (optická síť vedení sítě 

v trasách dle předložených návrhů
 ●  na funkci knihovnice pro místní knihovnu paní Danielu Černou Gulku, Rešice 9
 ●  z důvodu kůrovcové kalamity těžbu dřeva v obecní lokalitě „Remíz“ ve spolupráci s těžební 
fi rmou

 ●  z důvodu kůrovcové kalamity těžbu dřeva v obecní lokalitě „Brodek“ samovýrobou
 ●  instalaci žaluzií do sálu a přilehlých prostor Společenského domu A. Opálky dle předložené 

cenové nabídky

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  geometrické zaměření hranic pro výstavbu nové obecní komunikace (od sýpky po polní cestu 

ke Kordule)
 ●  nepodání žádosti z dotačního programu Podpora provozu venkovských prodejen v Jmk pro 

místní prodejnu Jednota

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.22/2021 schvaluje 9 členů zastupitelstva.

VÝPIS USNESENÍ Č.23/2021
z 23. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 21. 05. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla a pana Jiřího Grasgrubera
 ●  Program zasedání
 ●  Rozpočtové opatření č.1/2021
 ●  Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti se společností CETIN a.s. (optická síť)
 ●  Žádost o prodloužení termínu kolaudace (novostavba v ulici „Zámecká“, p. č. 497/50)

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  umístění odchyceného psa v obci Rešice do azylu pro opuštěná zvířata Bulhary
 ●  výměnu plynového kotle v obecním bytovém domě, byt č.4
 ●  termín dalšího zasedání OZ dne 21. 06. 2021

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.23/2021 schvaluje 8 členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ Č.24/2021
z 24. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 21. 06. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou a pana Tomáše Březiny
 ●  Program zasedání
 ●  Závěrečný účet obce Rešice za rok 2020
 ●  Roční účetní závěrku obce Rešice za rok 2020
 ●  Rozpočtové opatření č.2/2021
 ●  Navýšení pokladního limitu na částku 70.000 Kč
 ●  Zprávu o závěrečném přezkoumání hospodaření obce Rešice za rok 2020
 ●  Zvýšení nájemného pro byty v obecním bytovém domě o částku infl ace za období 2010-2020
 ●  Podporu městu Miroslav pro výstavbu Domu pro seniory

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Směrnici obce Rešice č.1/2021 - Informační memorandum o zpracování osobních údajů pro 

zaměstnance obce
 ●  oznámení o konání letních táborů v k.ú. Rešice v lokalitě „Vinholec“
 ●  informaci o stavu dotace na projekt „Nástavba a stavební úpravy objektu č.p. 52, Rešice“ – 

podaná žádost nebyla schválena

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.24/2021 schvaluje 8 členů zastupitelstva.

VÝPIS USNESENÍ Č.25/2021
z 25. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 28. 07. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu pana Jiřího Grasgrubera a pana Miroslava Chvátala
 ●  Program zasedání
 ●  Dobrovolnou sbírku + fi nanční dar obce na pomoc občanům zasažených tornádem
 ●  Rozpočtové opatření č.3/2021
 ●  Strategický plán rozvoje obce Rešice na období 2021-2025 - vypracování
 ●  Vypracování projektové dokumentace na opravu polní cesty „Císařská“

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Studii obnovy starého ovocného sadu a přístupové cesty ke kapli
 ●  návrh na opatření proti suchu a přívalovým dešťům

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.25/2021 schvaluje 8 členů zastupitelstva.



1110

VÝPIS USNESENÍ Č.26/2021
z 26. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 17. 09. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou a pana Jiřího Vorla
 ●  Program zasedání
 ●  Obecně závaznou vyhlášku obce č.1/2021 O místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství
 ●  Rozpočtové opatření č.4/2021
 ●  Smlouvu o poskytnutí účelového fi nančního příspěvku z rozpočtu obce na spolufi nancování 

sociálních služeb ve SO ORP Moravský Krumlov a schválilo výši příspěvku pro příjemce
 ●  Příkazní smlouvy pro zpracování dokumentů pro získání dotací (místní komunikace, 

revitalizace zeleně, mateřská škola)
 ●  Strategický plán rozvoje obce Rešice na období 2021-2025
 ●  Změnu č.1 Územního plánu Rešice
 ●  Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a souhlas s umístěním distribučního 

zařízení
 ●  Vypracování projektové dokumentace ke stavebnímu povolení na místní komunikaci ke kapli

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  termín dalšího zasedání

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 6 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.26/2021 schvaluje 6 členů zastupitelstva.

VÝPIS USNESENÍ Č.27/2021
z 27. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 27. 10. 2021 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
 ●  Ověřovatele zápisu pana Ing. Josefa Pošvaře a pana Michala Skálu
 ●  Program zasedání
 ●  Rozpočtové opatření č.5/2021
 ●  Zápis fi nančního výboru
 ●  Zápisy kontrolního výboru
 ●  Souhlas s napojením stavby na parcele č.179/2 na obecní komunikaci p. č.740 v k.ú. Rešice
 ●  Opravu kaple sv. Jana Nepomuckého
 ●  Záměr prodeje rozestavěného rodinného domu v ulici „Zámecká“ a nárokování smluvní 

pokuty za porušení závazku
 ●  Mobilní aplikaci Hlášení rozhlasu
 ●  Podání žádosti o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj na vybudování místní komunikace
 ●  Aktualizace č.1 Strategického plánu rozvoje obce Rešice na období 2021-2025
 ●  Finanční dar pro rešickou mládež na hodovou zábavu
 ●  Finanční dar hokejovému klubu na pronájem ledové plochy
 ●  Zrušení plánovaného posezení se seniory a schválilo dárkový balíček pro každého seniora od 

věku 60+

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.27/2021 schvaluje 8 členů zastupitelstva.
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V OBCI
ZA OBDOBÍ 1. 1. 2021 – 31. 12. 2021
SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU

Od 1. 1. 2021 vyšla v platnost novela 
zákona o odpadech č. 541/2020 Sb., a zákon 
č.543/2020 Sb., která upravuje ceny za 
nakládání s komunálním odpadem a navyšuje 
zpoplatnění svozu komunálního odpadu. 
Starostka předložila zastupitelům obce fi nanční 
kalkulaci nákladů vztahujících se k veškerým 
odpadům, které obec zajišťuje svým občanům 
a fi nancuje ze svého rozpočtu Vzhledem k těmto 
skutečnostem zastupitelé schvalují s účinností od 
1. 1. 2021poplatek ve výši:

 ●  Svoz směsného komunálního odpadu ve výši 
500 Kč / osoba / rok

 ●  Svoz směsného komunálního odpadu ve výši 
500 Kč / chalupa / rok

 ●  Poplatek ze psů 50 Kč/ rok / pes a platí se ze 
psů starších tří měsíců

Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě AVE 
CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve výši 
21.286,10 Kč.

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU 
V OBCI

V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu 
dvakrát ročně, a to na jaře a na podzim. Svoz 
zajišťuje fi rma AVE CZ odpadové hospodářství 
s.r.o., Třebíč.

 ●  Dne 25. 03. 2021 proběhl v naší obci jarní 
svoz nebezpečného odpadu včetně zpětného 
odběru elektrozařízení, který nepatří do 
nádob na směsný komunální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto 
množství odpadu:

 ●  CRT televizory + monitory 15 ks
 ●  LCD televizory + monitory 3 ks
 ●  velké spotřebiče 11 ks
 ●  malé spotřebiče 95 ks
 ●  lednice, mrazáky 7 ks
 ●  PC- komponenty, rádia, drobné 

elektrospotřebiče 93 ks
 ●  Zářivky 19 ks
 ●  pneumatiky osobní 123 ks, osobní s diskem 

3 ks, nákladní 1 ks, traktorové 1 ks
 ●  obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly 

těmito látkami znečištěné 0,07 t
 ●  olej a tuk 0,03 t
 ●  barvy, lepidla a pryskyřice obsahující 

nebezpečné látky 0,23 t

 Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě 
AVE CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve 
výši 19.597,90 Kč.

 ●  Dne 17. 09. 2021 proběhl v naší obci podzimní 
svoz nebezpečného odpadu včetně zpětného 
odběru elektrozařízení, který nepatří do 
nádob na směsný komunální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto 
množství odpadu:

 ●  CRT televizory + monitory 2 ks
 ●  LCD televizory + monitory 3 ks
 ●  velké spotřebiče 4 ks
 ●  malé spotřebiče 45 ks
 ●  lednice, mrazáky 4 ks
 ●  PC- komponenty, rádia, drobné 

elektrospotřebiče 45 ks

 ●  Zářivky 22 ks
 ●  pneumatiky osobní 75 ks, osobní s diskem 

4 ks, nákladní 4 ks
 ●  obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly 

těmito látkami znečištěné 0,36 t
 ●  olej a tuk 0,01 t
 ●  barvy, lepidla a pryskyřice obsahující 

nebezpečné látky 0,39 t

 Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě 
AVE CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve 
výši 16.263,26 Kč.

 V roce 2021 obec celkem zaplatila za svoz 
nebezpečného odpadu 35.861,16 Kč.

SVOZ OBJEMNÉHO ODPADU 
V OBCI

Dne 10. 05. 2021 proběhl v naší obci svoz 
objemného odpadu z domácností. Každý občan 
tak měl možnost odevzdat veškerý objemný 
komunální odpad. Tuto službu v obci zajišťuje 
fi rma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

 Velkoobjemový odpad se vždy sváží na 
vyhrazené sběrné místo na náves „Pod lipky“, 
kde byly umístěny od 07. 05. 2021 do 10. 05. 2021 
tři velkoobjemové kontejnery. Shromáždilo se 
celkem 2,49 tuny výše zmíněného odpadu. Za 
tuto službu uhradila obec svozové fi rmě AVE 
CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve výši 
12.724,75 Kč.

SBĚR POUŽITÉHO 
KUCHYŇSKÉHO OLEJE V OBCI

 Obec Rešice má uzavřenou (v souladu se 
zákonem č. 185/2001 Sb., o odpadech, v platném 
znění) s fi rmou Fritex s.r.o. smlouvu o sběru 
použitého kuchyňského oleje. Sběrná nádoba 
na výše jmenovaný odpad je plastová černá 
popelnice na kolečkách s vrchním uzavíratelným 

přiklápěcím víkem o objemu 120 litrů, označena 
logem společnosti Fritex s.r.o. a umístěna na návsi 
na sběrném stanovišti u potoka.

 Za sběr tohoto odpadu obdržela obec 
Rešice od fi rmy Fritex s.r.o. k 30. 11. 2021 celkem 
170,00 Kč.

SBĚRNÝ DVŮR ROUCHOVANY
Občané Rešic mají dále možnost (uzavřená 

smlouva s fi rmou ESKO – T s.r.o.) využívat pro 
uložení odpadu sběrný dvůr v Rouchovanech. 
Odpad se ve sběrném dvoře přijímá na základě 
platných čipových karet, které si každá domácnost 
vyzvedla na obecním úřadě. Uložení odpadu ve 
sběrném dvoře pro občany z Rešice je zdarma, 
veškeré vzniklé výdaje s uložením hradí obec. Za 
1.pololetí 2021 uhradila obec za uložení odpadu ve 
sběrném dvoře částku ve výši 16.149,00 Kč.

Provozní hodiny sběrného dvora:

Středa 13:00 – 17:00 hodin
Sobota 08:00 – 13:00 hodin

OBECNÍ SKLÁDKA INERTNÍHO 
ODPADU

Na obecní skládku inertního odpadu „Šutárna“ 
mají možnost občané vyvážet veškerou stavební 
suť, kámen, beton atd. (dle katalogového seznamu 
odpadů). Správcem skládky je vsoučasné době Obec 
Rešice. Po osobní nebo telefonické domluvě na tel: 
724185324 Jílková Petra, 724546610 Herzánová 
Renata si od skládky můžete vyzvednout klíče 
a budete zapsáni do sešitu odpadů (jméno, 
bydliště, název odpadu a množství, podpis). 
Čestné prohlášení původce odpadu a poplatek za 
uložení se podepisuje a hradí v kanceláři obecního 
úřadu v úředních hodinách.

Cena za uložení odpadu:

domácí – 50 Kč/ 1 tuna
ostatní – 650 Kč /1 tuna
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KONTEJNER NA KOV
Nově byl na sběrné místo tříděného odpadu 

na návsi pod lipkami přistavěn sklolaminátový 
kontejner na kov.

Opět prosíme Vás občany, aby jste využívali 
všechny možnosti k ukládání odpadů, které obec 
Rešice nabízí, a tím přispěli k lepšímu životnímu 
prostředí, ve kterém žijeme. Obec Rešice nabízí 
svým občanům nespočet možností, jak nakládat 
se vzniklými odpady.

Jedná se o:

 ● svoz nebezpečného odpadu – 2x ročně 
(přistavění odpadu před váš dům)

 ● svoz velkoobjemového odpadu – 2x ročně 
(kontejnery přistavěny na návsi pod lipkami)

 ● sběrná místa na tříděný odpad (sklo, papír, 
plast) – Pod tarasem naproti bývalé MŠ, na 
návsi, zátočina u č.p. 63-u křížku, ve dvoře, 
v osadě Kordula. Pokud bude Vámi vybraný 
kontejner plný, zkuste, prosím, jiné sběrné 
místo v obci.

 ● sběr použitého kuchyňského oleje – nádoba 
na návsi

 ● sběr kovového odpadu – nádoba na návsi
 ● skládka inertního odpadu (Šutárna)
 ● skládka biologicky rozložitelného odpadu 

(Holý kopec) – prosím rozlišujte odpad na 
pálení a odpad na kompostování. Jsou zde 
vyhrazeny dvě různé plochy!!! Rozhodně 
sem nepatří igelitové pytle s listím, dřevěné 
rámy se skleněnou výplní a v žádném případě 
plasty, železo a stavební suť.

 ● Sběrný dvůr Rouchovany – pro občany Rešic 
bezplatné ukládání

 ● Svoz směsného komunálního odpadu 
(popelnice) zajišťuje jednou za 14 dní fi rma 
AVE, Třebíč.

Žádáme a prosíme všechny občany, aby si 
uvědomili, že jaké si to tady uděláme, takové to 
tady budeme mít. A věřte, že ze strany obce se už 
nenabízí moc dalších možností, jak třídit odpad.

účetní obce Renata Herzánová
starostka obce Petra Jílková

MOBILNÍ APLIKACE
HLÁŠENÍROZHLASU.CZ

Vážení spoluobčané,

chtěli byste být informováni o aktuálním dění v naší obci? Díky službě Hlášenírozhlasu.cz, Vás 
budeme informovat e -mailem, SMS zprávami, mobilní aplikací, přes webové stránky nebo Facebook 
obce. Budete vždy včas informováni o důležitých událostech nebo krizových situacích, ať jste kdekoliv.

Z přiloženého letáku se o této aplikaci dozvíte podrobnější informace, naleznete zde návod 
k registraci, která je možná více způsoby.

Je to opravdu snadné, nebojte se zaregistrovat, bezplatně využívat tyto služby a získávat 
veškeré informace o dění v naší obci. V případě nejasností a dotazů se obraťte na kancelář 
obecního úřadu nebo na zastupitele obce pana Miroslava Chvátala, tel: 732 28 0391.



1716

 
Začněte komunikovat se svou obcí        
a nechte si zasílat užitečné informace 
 
 
Důležité zprávy Vás s aplikací v telefonu zastihnou kdykoliv a kdekoliv. Dostanete pouze 
ty zprávy, které Vás budou zajímat.  
 
Je to opravdu jednoduché! Stačí si do telefonu nainstalovat mobilní aplikaci 
Hlášenírozhlasu.cz. Aplikace představuje nejjednodušší cestu, jak se dostat   k informacím z 
naší obce. 
 
Při registraci si sami zvolíte, který typ zpráv chcete dostávat. Kromě zpráv o plánovaných 
odstávkách vody či elektřiny, kulturních akcích, apod., budete varování před nebezpečím v 
případě krizových situací. Budete se moci zapojit do zlepšení situace v naší obci zasláním 
podnětů a závad.  
 

 
Registrace do služby Hlášení rozhlasu je zcela zdarma! 

 
Neplatíte žádné aktivační a ani jiné poplatky. Při samotné 
registraci doporučujeme uvést kromě svého emailu i telefonní 
číslo. V krizových situacích jsou totiž informace rozesílány 
všemi informačními kanály.     
        
Využití služeb Hlášenírozhlasu.cz je různorodé. Proto již na nic 
nečekejte a připojte se k nám. 
 
Včasné informování o dění v naší obci, vám zajistí, že už vám 
nikdy nic neunikne. 
 

 
 Informace z úřadu – získávejte upozornění na odstávku vody, uzavírky silnic, výpadky 

elektřiny, plynu, změny úředních hodin, upozornění na termíny a povinnosti apod. 
 

 Kulturní a sportovní akce – dostávejte pozvánky na kulturní akce, sportovní události   
v naší obci i okolí. 
 

 Krizové hlášení – při krizových situacích zajisté oceníte to, že dostanete neprodleně 
zprávy, které vás budou ve správný moment informovat, ať jste kdekoliv (povodňové 
nebezpečí, varování před výkyvy počasí, krizové řízení). 
 

 Informace o obci – chytrá nástěnka vám prozradí veškeré údaje o obci, otevírací dobu 
obecního úřadu, kontaktní spojení (telefon, email, www stránku) a adresu, kde obecní 
úřad najdete. 
 

 Hlášení podnětů a závad – pokud se do služby řádně zaregistrujete, můžete navíc 
pomáhat vylepšit své okolí, prostřednictvím nahlášení podnětů a závad. 
 

VOLBY 2021

Výsledky voleb do Poslanecké sněmovny
Parlamentu ČR 2021

počet 
hlasů

1. ANO 2011 74

2. SPOLU – ODS. KDU -ČSL, TOP 09 53

3. Svoboda a přímá demokracie (SPD) 24

4. PIRÁTI a STAROSTOVÉ 15

5. Komunistická strana Čech a Moravy 11

6. PŘÍSAHA – Občanské hnutí Roberta Šlachty 8

7. Česká strana sociálně demokratická (ČSSD) 4

8. Trikolora Svobodní soukromníci 3

9. Urza.cz 2

10. Strana zelených 1

VOLNÝ blok 1

Otevřeme Česko normálnímu životu 1

Moravané 1

Děkujeme všem voličům za účast ve volbách a přejeme jim, aby jimi zvolení kandidáti pracovali 
poctivě a aby byly dodrženy sliby ve volebních programech.

Za okrskovou volební komisi zapisovatel

Ing. Renata Herzánová

Ve dnech 8. a 9. října 2021 se konaly volby do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. V naší obci 
Rešice, volebním okrsku č. 1, zasedala okrsková 
volební komise (dále jen OVK) v tomto složení: 
předseda paní Renata Herzánová, místopředseda 
Bc. Kateřina Jílková, zapisovatel Ing. Renata 
Herzánová a členové Ilona Kubíková, Mgr. Jana 
Kocandová, Silvie Hájková a Anna Husáková, 
která byla delegována do OVK jako zástupce 
koalice SPOLU -ODS, KDU -ČSL, TOP 09.

Týden před konáním voleb roznesla OVK 
volební lístky celkovému počtu 284 voličů 
zapsaného do stálého seznamu voličů. Během 

dvou dnů konání voleb navštívilo volební místnost 
celkem 198 voličů, z toho 3 voliči s vystaveným 
voličským průkazem. Letošní volby zaznamenaly 
vysokou volební účast, když v obci Rešice přišlo 
volit 70,2 % voličů. Volební místnost byla ve 
Společenském domě A. Opálky, Rešice č. p. 97.

Ve volbách do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR se registrovalo 22 politických 
stran a politických hnutí. Na každém hlasovacím 
lístku bylo možno zakroužkovat až 4 preferenční 
hlasy pro jednotlivé kandidáty. V naší obci voliči 
hlasovali pro 13 stran a zvolené strany se umístily 
dle počtu platných hlasů takto:
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KOMPOSTÉRY, KONTEJNERY
NA TEXTIL A ŠTĚPKOVAČE NA
MORAVSKOKRUMLOVSKU

V roce 2017 započal v našem regionu 
první projekt Předcházení vzniku biologicky 
rozložitelných a textilních odpadů v DSO 
Moravskokrumlovsko. První žádost o dotaci 
byla podána na Státní fond životního prostředí 
v roce 2017 a projekt bude ukončen v roce 2025 
Termíny : duben 2017 - podání žádosti o dotaci, 
září 2018 – expedice kompostérů a štěpkovače na 
obce, duben 2020 ukončení administrace projektu 
na SFŽP, duben 2025 ukončení 5 leté lhůty 
udržitelnosti projektu (kompostéry přechází do 
majetku občanů, lhůta udržitelnosti začíná běžet 
až po ukončení administrace projektu).

Protože biologický odpad bylo potřeba 
v mikroregionu Moravskokrumlovsko dále 
řešit. V roce 2020 podal Dobrovolný svazek 
obcí Moravskokrumlovsko v rámci 2. projektu 
Předcházení vzniku biologicky rozložitelných 
a textilních odpadů v DSO Moravskokrumlovsko 
druhou žádost o dotaci ze Státního fondu životního 
prostředí na pořízení kompostérů, kontejnerů na 
textil a štěpkovačů do svých členských obcí. Také 
tato žádost o dotaci byla úspěšná. Do členských 
obcí Moravskokrumlovska: Čermákovice, 
Džbánice, Horní Dubňany, Jamolice, Jezeřany-
-Maršovice, Kubšice, Petrovice, Rešice, Skalice, 
Tulešice, Vedrovice, Vémyslice bude rozděleno 
999 kompostérů o čtyřech velikostech (900, 1050, 
1400 a 2000 litrů,) dva štěpkovače a 4 kontejnery 
na textil.

V současné chvíli probíhá na Státním fondu 
životního prostředí schvalování zadávací 
dokumentace pro výběrové řízení tohoto druhého 
projektu. Teprve až SFŽP zadávací dokumentaci 

schválí bude moci být výběrové řízení zahájeno. 
Po jeho ukončení bude následovat podpis 
kupní smlouvy s dodavatelem. Dle smluvních 
podmínek bude dodání kompostérů probíhat do 
6 měsíců od podpisu smlouvy. Vlastní dodávka 
kompostérů a štěpkovačů je tedy předpokládaná 
v podzimních měsících roku 2021. Ačkoliv se 
nám všem zdají lhůty dlouhé a všichni bychom 
chtěli již dnes nebo nejpozději zítra kompostéry, 
kontejnery na textil a štěpkovače používat, takové 
jsou termíny a lhůty v souvislosti s dotacemi. 
Nákupy související s dotacemi nelze přirovnat 
k nákupům v rodině, kdy se rozhodneme pořídit 
kompostér a druhý den nám již stojí na zahradě. 
Veškerý kontrolní a schvalovací proces na SFŽP 
má své lhůty, výběrové řízení podléhá dle zákona 
určitým lhůtám a pravidlům a v neposlední 
řadě také dodací lhůty a podmínky ve smlouvě 
s dodavatelem podléhají pravidlům SFŽP.

Do obce Vémyslice bude v rámci projektu 
Předcházení vzniku biologicky rozložitelných 
a textilních odpadů v DSO Moravskokrumlovsko 
dodáno 140 kompostérů. Dodané kompostéry 
budou po dobu udržitelnosti projektu stále 
majetkem DSO Moravskokrumlovsko, který je 
žadatelem o dotaci. Občanům budou poskytnuty 
na základě smlouvy o výpůjčce a darování. Tato 
smlouva bude s občany podepsána při předávání 
kompostérů (podzim 2021). Ve smlouvě se 
občan zavazuje, že vypůjčený kompostér po 
dobu udržitelnosti projektu (5 let) bude mít 
na přesně určeném pozemku, jehož parcelní 
číslo bude ve smlouvě uvedeno, aby mohla 
proběhnout případná kontrola ze SFŽP o existenci 

NOVÉ KŘOVINOŘEZY PRO KRÁSNĚJŠÍ 
MORAVSKOKRUMLOVSKO ZA 
SPOLUPRÁCE JE DUKOVANY

V roce 2020 nakoupil mikroregion Morav-
skokrumlovsko díky příspěvku z Nadace ČEZ 
20 ks křovinořezů, které byly předány všem ob-
cím v mikroregionu.

Členské obce Mikroregionu Moravskokrum-
lovsko se již dlouhodobě snaží přispívat ke sníže-
ní sucha v našem regionu. Za účasti občanů se ve 
všech obcích vysazují aleje, biokoridory, zatrav-
něné pásy, obce pečují o zeleň na veřejných pro-
stranstvích a jiné. Výsadbou a výsevem ale boj se 
suchem nekončí, je možné říci, že teprve začíná. 

O všechny výsadby v intravilánech i extravilánech 
obcí je nutné po dlouhé roky pečovat. Výsadby je 
nutné kontrolovat, zalévat, hnojit, prořezávat, 
mulčovat, obsekávat apod. V této péči a starosti je 
NADACE ČEZ a JE Dukovany pro obce v mikrore-
gionu Moravskokrumlovsko významným partne-
rem. Pořízené křovinořezy budou velkou pomocí 
v boji se suchem a v péči o zeleň a vzhled obcí.

Za Moravskokrumlovsko

Ing. Lenka Kačírková

a umístění kompostérů. Po uplynutí těchto 5 let 
se kompostér stává majetkem občana. Pětiletá 
doba udržitelnosti začíná běžet až po ukončení 
administrace projektu ze strany SFŽP.

(V minulém projektu administrace na SFŽP 
trvala 1,5 roku). Po zkušenostech z minulého 
projektu lze předpokládat, že kompostér bude mít 
občan ve výpůjčce do roku 2027–2028 a teprve po 
té se stane jeho majitelem.

DSO Moravskokrumlovsko prosí všechny 
občany zúčastněných obcí o trpělivost. Všichni se 
těšíme na to, až kamiony s kompostéry do Obcí 
Moravskokrumlovska přijedou a občané v nich 
budou moci svůj biologický odpad likvidovat.

Za Moravskokrumlovsko

Ing. Lenka Kačírková
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ZÁSTUPCI REGIONU SE V SENÁTU PTALI
MINISTRA NA POSTUP PŘÍPRAVY

BEZ JÁDRA TO NEJDE – PANUJE JEDNOZNAČNÁ SHODA

V ROCE 2021
Z úst starostů zaznívá, že stávající bloky 

dukovanské elektrárny se nedají prodlužovat 
věčně. „Nový zdroj bude náhrada, nejedná se 
o dostavbu. I tak budeme muset hledat další zdroje 
energie. Nezapomínejme, že vláda schválila 
strategické dokumenty, jako je Státní energetická 
koncepce a Národní akční plán rozvoje jaderné 
energetiky. Bez jádra se neobejdeme. Tuto debatu 
máme naštěstí už za sebou. Nyní musíme makat 
na tom, aby nedocházelo ke zpoždění výstavby,“ 
upozorňuje Vítězslav Jonáš. Na mimořádnou 
valnou hromadu Energoregionu, která se konala 
poslední den v červenci v Hrotovicích za účasti 
desítek starostů, ministr Karel Havlíček přijel 

Zprava: Bohdan Zronek - ČEZ, Tomáš Ehler – ministerstvo průmyslu, Dana Drábová – předsedkyně Státního 
úřadu pro jadernou bezpečnost, Vladimír Měrka – předseda Energoregion 2020.

V červnu letošního roku se tak uskutečnil na 
půdě Senátu kulatý stůl, ke kterému dalo impuls 
Energetické Třebíčsko a který zorganizovala 
předsedkyně Podvýboru pro energetiku 
a dopravu, senátorka za Třebíčsko, Hana Žáková. 
Široké zastoupení regionu se dotazovalo ministra 
průmyslu Karla Havlíčka na postup v přípravě 
výstavby nového jaderného zdroje.

„Ujistil nás, že příprava výstavby v Dukovanech 
postupuje a že nedochází ke zpoždění. Do konce 

roku 2023 bude vybrán vítězný uchazeč a v roce 
2024 s ním bude podepsána smlouva. Na každé 
změny termínů jsme citliví, proto jsem pozval 
pana ministra k nám do regionu, aby postup 
a termíny osobně objasnil mým kolegům, sto 
dvaceti starostům, z okolí elektrárny,“ sdělil po 
jednání Vladimír Měrka, předseda Energoregionu 
2020, a opakovaně zdůraznil, že regionu jde jak 
o energetickou bezpečnost, tak také o jadernou 
bezpečnost.

Letošní rok byl turbulentní, a to nejen 
v oblasti energetiky. „Bedlivě sledujeme plnění 
harmonogramu přípravy výstavby nového bloku 
v Dukovanech a práci ministerstev, politiků 
i společnosti ČEZ. Jsme ve spojení i potenciálními 
zahraničními dodavateli, protože nás zajímá, 
jakou mají představu spolupráce, jaký projekt 
chtějí České republice nabídnout. Rozhodně 
nesedíme s rukama založenýma v klíně 
a nečekáme, že se vše samo zařídí,“ říká předseda 
Energetického Třebíčska Vítězslav Jonáš. Ten se 
svými kolegy letos na jaře osobně navštívil všechny 
představitele politických stran zastoupených ve 
Stálém výboru pro výstavbu nových jaderných 

bloků. Snažil se je přesvědčit, aby podpořili 
rozhodnutí neodkládat vyhlášení tendru na novou 
vládu, jak avizoval ministr Karel Havlíček. Vláda 
už před tím ze seznamu potenciálních dodavatelů 
vyřadila čínskou CGN. Ruský Rosatom byl vyřazen 
až na základě zveřejnění informací o výbuchu ve 
Vrběticích. „I přesto, že zůstali tři kandidáti – 
EdF, KHNP a Westinghouse, kteří jsou ze zemí, 
jenž neohrožují Česko, vláda nepřistoupila 
k vyhlášení tendru, ale rozhodla se těmto fi rmám 
odeslat bezpečnostní dotazníky. V regionu jsme 
tento krok nechápali, proto jsme chtěli vysvětlení 
od pana ministra,“ komentuje Vítězslav Jonáš.

a potvrdil, že panuje jednoznačná shoda na 
nutnosti výstavby nového jaderného bloku 
v Dukovanech, že je nastavena cesta, která 
Česko přivede k novému jadernému zdroji, který 
je bezpodmínečně nutný, aby náš stát dosáhl 
závazku uhlíkové neutrality a zajistil svoji 
energetickou bezpečnost. Energetické Třebíčsko 
uspořádalo před sněmovními volbami na podzim 
debatu kandidátů za Vysočinu. Konala se na zámku 
v Dukovanech, moderovala ji Eva Fruhwirtová 
a Česká tisková kancelář ji živě streamovala. 
„Chtěli jsme jasně slyšet postoje kandidátů 
k jaderné energetice a nevyhnuli jsme se ani konci 
palivového cyklu,“ vysvětlil Vítězslav Jonáš.
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DO TŘEBÍČE PŘIJELA FRANCOUZSKÁ EDF I KOREJSKÁ KHNP

Vedle Vítězslava Jonáše sedí Vakis Ramany, viceprezident francouzské energetické fi rmy EdF.
Kulatý stůl v Třebíči.

VEŘEJNÉ SETKÁNÍ NA 
PODPORU JÁDRA

Příznivci a podporovatelé čisté energie z jádra 
se po celém světě scházejí na veřejném setkání 
s názvem Stand Up for Nuclear. To se letos také 
konalo díky spolku JARO pro Dukovany (JAderní 
ROdiče) začátkem října v Třebíči. „S kolegyní 
Evou Fruhwirtovou jsme se zúčastnili a dali tak 
za všechny členy sdružení najevo jednoznačnou 
podporu jádru,“ říká Vítězslav Jonáš.

SPOLUPRÁCE S JIHOČECHY
V polovině října podepsal předseda 

Energetického Třebíčska Vítězslav Jonáš v Senátu 
memorandum o spolupráci s předsedou České 
jaderné asociace Tomášem Kovalovským.

O ENERGETICKÉM TŘEBÍČSKU
Budoucností regionu v okolí Jaderné elektrárny Dukovany se od roku 2013 zabývá sdružení 

Energetické Třebíčsko v čele s předsedou Vítězslavem Jonášem. Sdružuje energetické, stavební 
i regionální fi rmy, obce, spolupracuje s Okresní hospodářskou komorou Třebíč i Krajskou hospodářskou 
komorou Kraje Vysočina, je partnerem sdružení Energoregion 2020 i Ekoregion 5, jehož členy jsou obce 
ve 20 km havarijním pásmu jaderné elektrárny. Zakládající členy Energetického Třebíčska jsou také 
obce Rouchovany a Dukovany.

Informace na webu www.energeticketrebicsko.cz.

Podle Vítězslava Jonáše nadešel čas spolupráce 
na rozvoji jádra nejen v Dukovanech, ale 
i v Temelíně. „Dnes již není pochyb, že Dukovany 
mají přednost ve výstavbě nového jaderného 
zdroje a takto je to i deklarováno v podepsaném 
memorandu. Spojení úsilí za nové jaderné bloky 
v Česku je nejen potřebné v naplnění Státní 
energetické koncepci, ale hlavně k zachování 
dlouhodobé výroby elektřiny pro energetickou 
bezpečnost České republiky.“

Zatímco v Dukovanech výstavbou nového 
jaderného bloku bude zajištěna jen částečná 
náhrada dosluhujících bloků, v Temelíně nové 
jaderné bloky zajistí v budoucnu náhradu za 
odstavující uhelné elektrárny.

Eva Fruhwirtová

V Třebíči se uskutečnily první kulaté stoly 
s potenciálními dodavateli už v roce 2017. Své 
projekty a také představu spolupráce s regionem 
a českými fi rmami představila korejská KHNP, 
francouzská ATMEA a EdF, ruský Rosatom 
a čínská CGN. Letos se Energetické Třebíčsko 
spojilo se současnými třemi uchazeči o tendr 

a oslovilo je s účastí na pokračování kulatých stolů. 
Na podzim přijelo vedení francouzské společnosti 
EdF a korejské KHNP. Představilo své projekty, 
spolupráci s českými fi rmami a také podporu 
regionu. Starostové a podnikatelé měli možnost 
navázat osobní kontakty.
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EKOREGION 5
Letošní rok byl v oblasti jaderné energetiky na události bohatý. Ekoregion 5, který sdružuje šest 

nejbližších obcí v 5 km okruhu jaderné elektrárny zastupuje předsedkyně Petra Jílková. Ve spolupráci 
se sdružením Energetické Třebíčsko a Energoregion 2020 se účastní jednání, diskuzí a seminářů, které 
se týkají právě Jaderné elektrárny Dukovany, jejího provozu a také budoucnosti.

V dubnu se Petra Jílková zúčastnila 
mimořádného zasedání výkonného výboru 
Energetického Třebíčska, kde diskutovali situaci 
kolem přípravy tendru na stavbu nového jaderného 
bloku v lokalitě Dukovany v návaznosti na 
současný vývoj vztahů České republiky s Ruskou 
federací (kauza Vrbětice). V první polovině roku se 
konal také seminář v Senátu, který organizovala 
senátorka Hana Žáková. Zástupci Ekoregionu 5 se 
dotazovali ministra průmyslu Karla Havlíčka na 
postup při přípravě výstavby a vyhlášení tendru.

V červnu se předseda Energetického Třebíčska 
Vítězslav Jonáš a předsedkyně Ekoregionu 5 Petra 
Jílková setkala v Praze s generálním ředitelem 
KHNP Jaehoon Chung i viceprezidentem KHNP 
Seung Yeol Lim. Hovořili o připravenosti 
jihokorejské fi rmy na případnou výstavbu nového 

bloku v Dukovanech a také o podpoře regionu. 
Jaehoon Chung podepsal smlouvu na podporu 
Horácké Slávie Třebíč na další rok a symbolicky 
předal zástupcům regionu dary určené pro školy 
i domovy pro seniory.

Na podzim se na zámku v Dukovanech konala 
debata s kandidáty do poslanecké sněmovny 
za účasti zástupců z regionu. Cílem bylo zjistit 
jejich postoje k výstavbě nového bloku a konce 
palivového cyklu. Členové Ekoregionu 5 se také 
zúčastnili dvou kulatých stolů se zahraničními 
fi rmami EdF a KHNP v Třebíči a vyslechli si jejich 
plány na případnou spolupráci s regionem, pokud 
by právě oni stavěli nový blok v Dukovanech.

Jednání budou pokračovat i v novém roce. 
Ekoregion 5 bude u toho.

Eva Fruhwirtová

ŽENY V JÁDŘE SE SETKALY V PRAZE
Ve čtvrtek 16. září se do Prahy sjelo na Valnou hromadu WIN Czech (Woman in Nuclear) na dvacet 

členek tohoto sdružení. Čekal je zajímavý celodenní program.

NÁVŠTĚVA ČVUT PRAHA, 
PŘEDSTAVENÍ TOKAMAKU 
GOLEM

Prvním zajímavým bodem bylo setkání 
s tokamakem GOLEM, na kterém je praktikována 
experimentální část výuky katedry fyziky fakulty 
jaderné a fyzikální inženýrské ČVUT v Praze. 
Experimentální zařízení slouží ke zkoumání 
termojaderné fúze v pozemských podmínkách.

„Na prezentovaném zařízení probíhá mnoho 
typů praktických cvičení, workshopů a letních 
škol fyziky plazmatu,“ říká Vojtěch Svoboda, 
který provoz tokamaku řídí a vede mnoho 
výzkumných prací studentů ČVUT. „Kromě 
vzdělávání se zde věnujeme také problematice 
aplikací vysokoteplotních supravodičů v reálném 
tokamakovém provozu a zkoumání doby udržení 
radiofrekvenčního plazmatu vybuzeného 
elektromagnetickou vlnou v magnetickém poli,“ 
doplňuje Vojtěch Svoboda. Unikátní konfi gurace 
silových cívek a železného jádra tokamaku GOLEM 
se také využívá pro vývoj a testování 3D modelu 
ferromagnetika za účelem charakterizace změny 
rozložení vnějšího magnetického pole v blízkosti 
nenasycených nebo částečně nasycených 
ferromagnetických materiálů.

DALŠÍ ČÁSTÍ PROGRAMU BYLA 
VOLEBNÍ VALNÁ HROMADA

Dámy zhodnotily dosavadní činnost 
a diskutovaly také nad plánem aktivit na další rok, 
včetně jarního setkání „winek“, které by mělo již 
tradičně obsahovat vzdělávací prvek. Opakovat 
se budou osvědčené webináře organizované pro 
veřejnost k zajímavým „jaderným“ tématům 
jako například využívání prostředků nukleární 
medicíny k diagnostice a terapii některých 
závažných onemocnění.

NÁRODNÍ DIVADLO SI WINKY 
PROHLÉDLY OD SKLEPA PO 
STŘECHU

Zajímavým zakončením dne v Praze byla 
prohlídka Národního divadla. Během dvou hodin 
se mohly dámy podívat do mnoha běžným osobám 
nepřístupných prostor této asi nejznámější 
novorenesanční budovy architekta Josefa 
Zítka. Dámy navštívily několikapatrové sklepní 
prostory, které kromě jiného slouží k transportu 
kulis na různé scény, zákulisní prostory i samotné 
hlediště v různých patrech divadla. Završením 
exkurze byla úchvatná vyhlídka na Prahu ze 
střechy divadla.

Eva Fruhwirtová
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SPOLEK JARO PRO DUKOVANY USPOŘÁDAL
VEŘEJNÉ SETKÁNÍ NA PODPORU JÁDRA

Město Třebíč se ve středu 6. října stalo dějištěm setkání příznivců jaderné energetiky. Organizace 
této akce se ujal spolek JARO (Jaderní rodičové) pro Dukovany v čele s jeho předsedkyní Kateřinou 
Kunešovou. Hlavním motivem setkání bylo vyjádřit podporu iniciativy mezinárodního projaderného 
hnutí Stand Up for Nuclear. Obdobné aktivity se také konají na mnoha místech celého světa a jedna 
taková se uskutečnila v Českých Budějovicích pod záštitou spolku Jihočeští taťkové a ta druhá právě 
v Třebíči.

REŠICE MĚLY NA SETKÁNÍ SVÉ 
ZASTOUPENÍ

Cílem tohoto veřejného neformálního setkání, 
kterého se zúčastnila i starostka Rešic Petra 
Jílková, bylo zvýšit povědomí o prospěšnosti 
a nezastupitelnosti jaderné energetiky, která je 
spolu s obnovitelnými zdroji důležitou součástí 
v rámci řešení klimatických změn. Podporu 
jaderné energetice přišli vyjádřit i zástupci dalších 
spolků a organizací jako je Mladá generace České 
nukleární společnosti v čele s Ondřejem Novákem, 
Ekoregion 5, Energetické Třebíčsko či Ženy 
v jádře (WIN). Všichni přítomní se také shodli, že 
dostavba nového zdroje jako náhrady stávajících 
bloků v lokalitě jaderné elektrárny Dukovany 
je naprosto nezbytná a již déle neodkladná. 
„Prioritou pro naši bezpečnost a ekonomiku je 
udržet si stávající soběstačnost České republiky 
ve výrobě elektrické energie a zajistit spolehlivost 
těchto dodávek,“ zdůraznila při svém projevu 
předsedkyně spolku JARO pro Dukovany.

BEZ JÁDRA NEDOSÁHNEME 
SNÍŽENÍ SKLENÍKOVÝCH 
PLYNŮ

Nová výstavba v Dukovanech je aktuálně velmi 
skloňovaným tématem nejen v rámci jaderné 
komunity. V současné době pokrývá výroba 
z jádra více než 40 % spotřeby elektrické energie 
celé ČR. Podle prognóz se bude spotřeba elektřiny 
zvyšovat v celém světě, nicméně tempo výstavby 
nových zdrojů neodpovídá nárokům trendu růstu 
této spotřeby. Česká republika se také v rámci 
tzv. Green Deal zavázala, že nejpozději do roku 
2050 nebude produkovat žádné čisté emise 
skleníkových plynů. „Děkuji vám všem, kteří jste 
přišli. Vyjadřujete tím podporu jaderné energetice 
jako důležité součásti řešení celosvětových 
klimatických změn a vyváženého energetického 
mixu čistých bezemisních zdrojů,“ poděkovala na 
závěr Kunešová čtyřem desítkám příznivců.

Text a foto: Eva Fruhwirtová

POD VĚŽEMI ELEKTRÁRNY SE KONALO PRVNÍ 
JADERNÉ VINOBRANÍ

V pátek 15. října odpoledne se uskutečnilo pod věžemi Jaderné elektrárny Dukovany první jaderné 
vinobraní. Po třech letech starostlivé péče o jaderný vinohrad sklidili energetici doslova své ovoce.

Na svahu pod věžemi je vysázeno 2 040 hlav 
vinné révy, které symbolizují výkon současné 
elektrárny. „Těším se na to, až v následujících 
letech zde vysadíme další stovky hlav, které 
budou co do počtu odpovídat výkonu nového 
jaderného zdroje,“ řekl u vinohradu Tomáš 
Pleskač, místopředseda představenstva ČEZ. 
Vůbec první burčák z odrůdy Sauvignon také 
přímo na místě přítomní mohli ochutnat. Podle 
vinaře Zbyňka Prokeše z Dolních Bojanovic, který 
o vinohrad pečuje, to bude dobrý ročník. Ředitel 
divize jaderná energetika Skupiny ČEZ Bohdan 
Zronek popřál při této příležitosti, aby se dál 
tak dobře dařilo nejen jadernému vinohradu, ale 
i stávající jaderné elektrárně. Nechyběl ani ředitel 
Jaderné elektrárny Dukovany, který stál u počátku 
založení vinohradu a už od loňského křtu vinice se 
těšil na první úrodu. „Naše jaderná vinice tu bude 
určitě tak dlouho, jako naše elektrárna, u které 
počítáme s provozem do roku minimálně 2040 
a pak s návazným provozem nových jaderných 

bloků. Doufám, že se tu budeme scházet na 
vinobraní každý rok.“

DO SBĚRU HROZNŮ SE ZAPOJIL 
I ŘEDITEL ELEKTRÁRNY

Tiskový mluvčí elektrárny Jiří Bezděk poté 
vyzval vzácné hosty včetně patronů vinice 
předsedkyni Ekoregionu 5 Petru Jílkovou 
a předsedy Občanské bezpečnostní komise Aleše 
Johna ke sběru hroznů. Obdrželi kyblíky a nůžky 
a pustili se do práce. Pro lepší náladu a také 
proto, že k vínu hudba patří, příjemné odpoledne 
zpestřila cimbálová muzika. Vinař Zbyněk Prokeš 
zájemcům naléval burčák z hroznů posbíraných 
na jaderné vinici a společně ho hodnotili. 
K zakousnutí sladkého i slaného přispěl Barevný 
svět, který připravil dobroty a nabízel je přímo 
u vinohradu. Dokonce vykouklo i podzimní 
sluníčko.

Text a foto: Eva Fruhwirtová
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2021 V REŠICÍCH
Vážení občané,

vzhledem k vývoji epidemiologické situace na celém světě nemohli ani u nás v obci chodit koledníci 
s Tříkrálovou sbírkou. Všichni občané měli možnost přispět přímo na sbírkový účet, nebo do pokladničky, 
která byla umístěna ve Společenském domě A. Opálky.

Celkem se v obci Rešice vykoledovalo do pokladničky krásných 9.970,00 Kč.

Jménem Oblastní charity Znojmo děkujeme všem, že ani tato komplikovanější cesta Vás neodradila 
od dobrého skutku a přispěli na pomoc potřebným na Znojemsku.

Jílková Petra

REŠICKÁ POUŤ A HODOVÁ ZÁBAVA
O víkendu 15. – 16. května se měla konat 

tradiční rešická pouť, která byla v rámci „COVID 
19“ zrušena, stejně jako v loňském roce. Aby se 
tradice zachovala alespoň malinko, tak stárek 
v sobotu za menší podpory postavil alespoň 
symbolickou máju A. V neděli se dopoledne konala 
před místní kaplí svatého Jana Nepomuckého mše 
svatá. Po mši uctila rešická mládež v užším kruhu 
památku obětí 1. a 2. světové války a položili věnec 
k pomníku padlých.

Stárek se stárkovou Vás ale nechtěli ošidit 
o „TANCOVAČKU“ a proto se rozhodli uspořádat 
alespoň hodovou zábavu. Ta se konala v sobotu 
23. října a k tanci a poslechu hrála dechová hudba 
Bojané. Na sále si postavili provizorní máju a došlo 
i na tradičně netradiční zavádění.

Jsme rádi, že jste se za námi přišli pobavit 
a pevně věříme, že příští rok se sejdeme všichni 
na návsi pod májou společně.

Kateřina a Michal
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POCHODEM SI PŘIPOMNĚLI PARAŠUTISTY
ADOLFA OPÁLKU A FRANTIŠKA POSPÍŠILA

Poslední sobotu v dubnu se uskutečnil pochod kolem Rešic, při kterém si účastníci připomněli zdejší 
rodáky, hrdiny druhé světové války – Adolfa Opálku a jeho bratrance Františka Pospíšila. Trasa začínala 
u Hubertova dubu a vedla dále k Leovým kamenům, což je rešický dolmen postavený na připomínku 
tragické smrti syna velkostatkáře Goldschmidta. Odtud se účastníci jednotlivě vydali i řece Rokytné 
a jejím krásným údolím k soutoku s Rouchovankou. Další kroky vedly směrem ke střelnici, dále pak 
ke Korduli a odtud do Rešic k památníků obětem válek. Po krátkém pietním setkání a položení věnců 
se zájemci odebrali zpět do údolí Rokytné, kde organizátoři připravili přednášku třebíčského badatele 
Vlastimila Janíka o životě Opálky a Pospíšila.

Vloni na podzim se uskutečnil podobný pochod, tentokráte to bylo po stopách operace Spelter, která 
zahájila svoji činnost v Protektorátu seskokem u Kramolína.

Text a foto: Eva Fruhwirtová

Video z pochodu můžete vidět na YouTube.
Naskenujte si QR kód.
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REŠICE
Dalším významným dnem nejen pro Rešice, 

ale především pro celou naši republiku je jisto 
jistě 8 květen. Uctění památky padlých a položení 
věnců k pomníku je krásnou tradicí naší obce. 
Za znění písně „Hoši od Sborova“ a České státní 
hymny jsme spolu s občany tuto tradici dodrželi 
i v letošním roce, i když v menším rozsahu, než je 
obvyklé.

OŘECHOV A DOLNÍ 
VILÉMOVICE

Patří k naší milé „povinnosti“ pořádat, či se 
účastnit, vzpomínkových setkání nejen v našem 
nejbližším okolí. Letošní rok se v rámci coronaviru 
nesl ve velmi skromném duchu. Tradičně se vždy 
poslední sobotu v dubnu koná vzpomínkové 
setkání v Ořechově u Telče. A v měsíci červnu pak 
uctění památku v Dolních Vilémovicích – rodišti 
Jana Kubiše. I tentokráte vedení naší obce uctilo 
památku Adolfa Opálky a ostatních hrdinů.

PRAHA
Praha, Resslova ulice, chrám sv. Cyrila 

a Metoděje a 18 červen. Snad každý občan Rešic 
ví, kdo zde za nás bojoval a položil svůj život. 
Kdo bojoval za to, abychom my, další generace 
mohli žít ve svobodné zemi. Jejich odkaz je třeba 
si neustále připomínat a nezapomínat uctít čest 
jejich památce. Nezapomněli jsme ani letos.

Petra Jílková

VZPOMÍNKOVÁ SETKÁNÍ – UCTĚNÍ PAMÁTKY
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NOVÉ POSEZENÍ
Ti z Vás, kteří v této koronavirové době - 

a nejen v ní, chodí na procházky do naší krásné 
přírody v okolí Rešic si jistě všimli nového 
praktického posezení, které se nachází na polní 
cestě k Remízu.

Toto odpočinkové místo pro nás všechny 
vybral, posekl, upravil a v neposlední řadě sám 
na své vlastní náklady vyrobil a umístil náš občan 
pan Bohumil Veselý.

Panu Veselému opravdu z celého srdce 
děkujeme a vážíme si jeho práce. Málokdo si 
v dnešní náročné době najde čas udělat něco 
nezištně, prostě jen tak a určitě s láskou.

Příjemné posezení a krásný výhled po okolí.

Petra Jílková

PĚŠÍ POUŤ DO
HLUBOKÝCH MAŠŮVEK

V sobotu 3. července se o půl sedmé ráno před obecním úřadem v Rešicích sešli poutníci s cílem 
dojít do Hlubokých Mašůvek na pouť. Vyprovodil je rouchovanský farář s požehnáním a také několik 
místních, kteří poutníky opustili až u Bendova mlýna. Zdeňka Slámová s sebou vzala doma vyrobený 
kříž, který ještě v Rešicích ozdobili věnečkem z obilí a lučního kvítí. Každý se vystřídal při jeho nesení. 
Celé trasy pěší poutě, která se letos konala už po třinácté, se zúčastnilo třináct poutníků. Po cestě se 
však někteří, zvláště děti, přidali, takže do Mašůvek dorazilo ke dvaceti poutníků.

ZA ZPĚVU A S MODLITBOU 
UŠLI POUTNÍCI DVACET PĚT 
KILOMETRŮ

V Tavíkovicích poutníky čekal otevřený kostel 
a také občerstvení v podobě ráno pečených koláčů. 
Poté zamířili za zpěvu a modliteb na Přeskače, 
minuli Běhařovice a zastavili se na koupališti 
v Křepicích. Během svačiny se přehnala krátká 
dešťová přeháňka, osvěžila vzduch a poutníci 
se mohli vydat na další část cesty. Prošli 
Mikulovicemi a zamířili k Rudlicím. Tam poseděli 
u kapličky, ulevili nohám, někteří si zdřímli. Čekal 
je poslední úsek – přes mostek, do kopce přes les 
až k polní cestě vedoucí do Hlubokých Mašůvek. 
To už se sluníčko opíralo do zad a všichni si stírali 
pot z čela. Kolem půl čtvrté spatřili první střechy 
a před čtvrtou hodinou se už občerstvovali 
u studánky pod kostelem. Unavení, ale spokojení. 
Po oddechu byla v programu bohoslužba a průvod 
na Kalvárii. Ostatní farníci za poutníky nepřijeli 
autobusem jako v minulých letech, nevyplatilo se 
po malý zájem ho vypravovat. Kdo mohl, vzal auto 
a naplnil ho. Pár míst muselo zůstat volných, aby 
mohli poutníky vzít zpět domů.

KRÁTKÉ ZAMYŠLENÍ NAD 
SMYSLEM PĚŠÍ POUTĚ

U pěších poutí platí rčení, že i cesta může být 
cíl. Člověk má klid a prostor zaobírat se svými 
myšlenkami, může si popovídat s ostatními, 
nikam nespěchá a čas nechává plynout. Nějaký 
ten puchýř, tu bolest v kolenu či píchnutí v zádech 
k tomu patří. Každý si neseme v životě svůj kříž, 
podobně jako ten dřevěný s věnečkem, který 
přinesli poutníci až do Mašůvek. Při cestě se 
střídali a pomáhali. To by mělo platit i v životě. 
Poznání, že člověk není na svá trápení sám, nebylo 
jediné, co si poutníci odnesli ve svém srdci domů.

Eva Fruhwirtová

Video z pěší pouti můžete 
vidět na YouTube. 
Naskenujte si QR kód.
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Po roční odmlce se v neděli 27. června konalo 

v naší obci vítání nejmladších občánků do života.

Bylo opravdu parné odpoledne, nehlo se stéblo 
trávy, pot nám tekl po tváři A, ale zvládli jsme to. 
Při velmi pěkném kulturním programu, který jako 
tradičně připravila s rešickými dětmi paní Hanka 
Pasulková jsme ofi ciálně mohli děti přivítat.

V „prvním kole“ jsme přivítali Veroniku 
Horkou, Vojtěcha Gráfa a Šimona Mládka, ve 
„druhém kole“ Elišku Mezírkovou a Antonína 
Kocába.

Rodiče se podepsali na památku tohoto dne 
do pamětní kroniky, obdrželi od obce fi nanční 

příspěvek ve výši 10.000 Kč, knihu plnou pohádek 
na dobou noc a nechyběla ani kytička pro 
maminky.

Dětem, které si připravily kulturní program – 
Lukášek Opálka, Natálka Opálková, Miloslav 
Opálka, Martina Opálková, Terezka Kubíková, 
Petřík Hájek, Markétka Hájková, Bára a Klárka 
Makešovy - moc děkujeme. Je vidět, že máme 
u nás v Rešicích šikovně děti, které byly za své 
vystoupení od rodin přivítaných dětí pochváleny 
a odměněni něčím dobrým k zakousnutí.

Doufáme, že se všem slavnostní odpoledne 
líbilo, že si je všichni užili i v rodinném kruhu 
a těšíme se na další novorozeňátka v naší obci.

Petra Jílková
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MŠE SVATÁ V KORDULE NOHEJBALOVÝ TURNAJ
Skupince nohejbalových nadšenců se letos 

po Covidové pauze povedlo uspořádat další 
ročník nohejbalového turnaje. Tentokrát jsme 
vsadili na pozdější termín a modlili se, aby bylo 
slunečné počasí. Ráno 24. 7. 2021 bylo mírně na 
vlně nervozity, zda nezačne pršet, zda přijde dost 
sportovních nadšenců, zda máme dost jídla nebo 
třeba zda přijdou nějací fanoušci.

Tentokrát se turnaje zúčastnilo 9 týmů – 
z toho jeden téměř dámský tým s již tradičním 
názvem „ Tři sestry „. Pro letošek to byly jediné 
dvě ženy, které se turnaje zúčastnily. Ostatní 
nehrající nohejbalistky obsadily místo za barem, 
nebo se staraly o přípravu oběda.

Vítězem turnaje se stal tým s názvem 
Letkovice – pánové z Letkovic, kterému touto 
cestou znovu gratulujeme. Stejně jako při 
minulém ročníku dokázali první místo vybojovat 
s úsměvem na tváři. Druhým výherním týmem 
bylo překvapení pro všechny – tým Tři sestry – 
tým ve složení dvou žen a jednoho muže tentokrát 
velice překvapil. I jim gratulujeme.

K občerstvení bylo pivo, limo, trocha slaného 
pečiva a k jídlu se podávalo kotlíkové maso 
s chlebem. Letos se za námi na hřiště vydalo pár 
místních obyvatel, kteří si dali oběd, poslechli 
hudbu a zhlédli s námi alespoň kousek tohoto 
velkolepého sportovního utkání.

Počasí bylo krásné, sluníčko svítilo, nálada 
všech kolem byla usměvavá až do úplného konce 
turnaje.

Troufám si říct, že turnaj byl nadmíru 
povedený. Věřím, že i příští turnaj bude plný 
sportovních nadšenců jak v řadách hráčů, tak 
v řadách fanoušků a ponese se v přátelském duchu.

Děkujeme ještě jednou všem zúčastněným, 
všem, co nám pomáhali při chystání celého 
turnaje, těm, co se starali o občerstvení, výčep, 
ale i fanouškům, kteří nás přišli podpořit.

Lucie Dušánková

V letošním roce se nekonala poutní mše svatá k panně Marii Karmelské v červenci, ale o zhruba 
měsíc později, a to v neděli dne 15. srpna.

Za krásného slunného počasí se poutní mše zúčastnilo několik desítek věřících. Mši svatou sloužil náš 
pan farář Pavel Krč se svými ministranty a na elektrické klávesy mši doprovodil Peťa Pecina z Dolních 
Dubňan.

Je vždy velmi milé a příjemné vidět usměvavé tváře občanů Kordule a nejen jich.

Petra Jílková
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LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI
V sobotu 28. srpna obec Rešice připravila pro 

všechny odpoledne plné zábavy, her, dovádění, 
ale i výborného občerstvení, o které se jako vždy 
postarali naši hasiči. Tématem tohoto odpoledne 
byli piráti a opravdu se vše neslo v tomto duchu.

Rešičtí piráti se začali scházet již v dopoledních 
hodinách, aby stihli ukrýt svůj poklad před 
zvídavými pohledy dětí a také se tak trochu báli, 
že by jim ho mohl někdo ukrást. Moc dobře jako 
piráti ví, jaká je to práce takový poklad ochránit. 
Náves pod lipkami se tak rázem proměnila v ostrov 
pirátů, všude visely pirátské vlajky a připlula také 
obrovská pirátská loď, která byla asi největší 
atrakcí a lákadlem pro všechny děti.

Pirátská výprava za pokladem pokračovala 
přes parčík, kde si nejen děti mohly vyzkoušet 
aquazorbing. Piráti ho běžně používají jako své 
menší nenápadné plavidlo po moři za svou kořistí. 
Další zastávkou bylo dětské hřiště u školky, kde si 
malí piráti mohli vyzkoušet, jak jsou na tom se 
svojí fyzickou kondicí. A protože piráti mají stále 
hlad, tak jsme si pro ně připravili stanoviště, kde 
se mohli občerstvit, navzájem nakrmit a posilnit 
zaručeně pravým pirátským rumem – a to dětskou 
limonádou. Směr pirátské výpravy se ubíral ke 
křížku u Hájků, kde si myslivecké sdružení Rešice 
připravilo pro děti provizorní střelnici, poznávání 
života v lese, na vodě a v neposlední řadě– protože 
stanoviště bylo u pole s kukuřicí – odlov černé 

zvěře, která, jak je známo, se v České republice 
letos přemnožila. Lov byl zřejmě úspěšný, 
od té doby v Rešicích a okolí nikdo žádného 
divočáka neviděl A minimálně do příští sezóny. 
Předposlední zastávkou bylo něco na uklidnění 
rozdivočených pirátů, a to mozkohrátky. Eva 
Fruhwirtová si pro všechny připravila spoustu 
hlavolamů, hádanek, skládaček a musím říct, že se 
mnozí zapotili. Cíl naší pirátské výpravy byl opět 
na návsi pod lipkami, tedy na pirátském ostrově, 
kde všichni malí piráti odevzdali vyplněné osobní 
kartičky. Ti nejodvážnější z odvážných se nechali 
-jako správní piráti -pomalovat na obličej. 
Odměnou všem byla zmrzlina a spousta dalších 
dobrot, které děti obdržely na své výpravě.

A čeho se rešičtí piráti obávali nejvíce se stalo 
skutečností…jejich poklad byl nalezen a hrozilo 
jeho uloupení. Dali hlavy dohromady a přišli 
na to, že bude nejlepší se o svůj poklad rozdělit 
s malými piráty. Vytáhli svoji truhlu plnou pokladů 
a každého malého piráta obdarovali. A tak to má 
být.

Chtěla bych moc a moc poděkovat všem, kteří se 
na rozloučení s prázdninami podíleli (zastupitelé 
obce, SDH, myslivecké sdružení, Evě Fruhwitové) 
a hlavně velké díky vám všem, kteří jste se přišli 
pobavit. Těšíme se zase na příští rok.

Petra Jílková
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MALÝ FESTIVAL LOUTKY 2021
V letošním roce se konal již 15. ročník Malého 

festivalu loutek, který ve spolupráci s obcemi 
pořádá Městské kulturní středisko Moravský 
Krumlov. Organizátoři letošního ročníku - spolu 
s námi všemi měli – tak trochu štěstí, že se tento 
ročník mohl konat bez omezení, které nám doba 
přináší.

Divadelní představení s názvem Pohádka 
o Tygrovi Divadla matky Vackové se odehrálo 

v neděli 5. září 2021v 17 hodin před Společenským 
domem A. Opálky. Počasí nám ten den přálo, 
diváci se sešli v hojném počtu a ti nejmenší 
z nich se dokonce zapojili aktivně do představení 
a pomáhali malému tygrovi zdolávat nástrahy, 
které na něj čekali během jeho cesty za odvahou.

Odměnou všem byl krásný kulturní zážitek 
a zmrzlina také přišla vhod A.

Petra Jílková

BENEFIČNÍ KONCERT HUDBY LISTOVĚJ Z VYSOČINY
Vážení občané,

sochám, mimo jiné sv. Vendelínovi, sv. Floriánovi, 
sv. Donátovi… Podle vyjádření účinkujících bude 
tato píseň pravděpodobně vydána na budoucím 
CD skupiny.

Doufejme, že přítomní návštěvníci mohli 
během pěkného slunečného odpoledne prožít 
nejen pěkný kulturní zážitek, ale i fi nančním 
příspěvkem podpořili dobrou věc, za což jim všem 
patří velký dík a upřímné Pán Bůh zaplať. Snad 
budou podobné akce do budoucna pokračovat 
a rešičtí občané je budou i nadále podporovat.

Děkujeme.

Anna Husáková

jsme velice rádi, že i přes tuto nelehkou dobu se 
konal v naší krásně opravené rešické kapli sv. Jana 
Nepomuckého dne 5. září 2021 již druhý benefi ční 
koncert skupiny LISTOVĚJ z Vysočiny.

Po vzájemné dohodě s členy skupiny, vedení 
obce Rešice a římskokatolickou farností Horní 
Dubňany v zastoupení p. faráře Pavla Krče, byl 
výtěžek z koncertu v celkový výši 3 065bKč přes 
Charitu odeslán lidem postiženým tornádem. 
Během koncertu zazněly zhudebněné básně 
Jana Zahradníčka, Bohuslava Reynka a vlastní 
tvorba. Na závěr zazněla speciálně složená píseň 
s názvem Sochy u Rešic, v nichž autor a členové 
skupiny vyjadřují obdiv k naší kapličce a okolním 
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FINANČNÍ SBÍRKA
NA PODORU OBČANŮM
ZASAŽENÝCH TORNÁDEM NA JIŽNÍ MORAVĚ

SDH Rešice ve spolupráci s obcí Rešice 
uspořádalo dobrovolnou fi nanční sbírku na 
podporu občanům zasažených tornádem na jižní 
Moravě. Finanční pomoc bylo možné předat 
v kanceláří obecního úřadu do zapečetěné kasičky.

Na zasedání obecního zastupitelstva dne 
28. 7. 2021 byla tato sbírka uzavřena a spočítána za 
přítomnosti velitele JSDH Rešice pana Jana Čurdy 
a velitele SDH Rešice pana Jana Herzána. Sbírka 
byla ukončena s celkovým výtěžkem 43 451 Kč. 
Zastupitelstvo obce k této sbírce schválilo 
poskytnutí fi nančního daru z rozpočtu obce ve 
výši 60 000 Kč.

Celkový fi nanční dar ve výši 103 451 Kč byl 
předán dne 24. 8. 2021 na obecním úřadě osobně 
rodině paní Vlasty Šilarové, bydlící v obci Hrušky, 
která má osobní vazby na obec Rešice. S tímto 
rozhodnutím souhlasilo zastupitelstvo obce 
Rešice, JSDH Rešice i SDH Rešice.

Při našem setkání a předání fi nančního 
daru nám paní Šilarová povyprávěla jaké hrůzy 
zažívala nejen její rodina, ale všichni občané obcí 
zasažených tornádem. Na fotografi i níže můžete 
vidět, co zbylo z jejích domu.

Finanční dar přijímala opravdu s velkým 
dojetím a se slzami v očích a velice jí záleželo na 
tom, aby se občané Rešic dozvěděli, jak moc si této 
podpory váží. Poděkování jsme slíbili zveřejnit 
v našem zpravodaji a věřte, že slova „díků“ 
nebrala konce.

Jsem si vědoma, že naše fi nanční podpora 
je v tomto utrpení pouhou „kapkou v moři“, 
ale i přesto všem občanům, kteří přispěli, bych 
chtěla i já ještě jednou poděkovat. Vlna solidarity 
a pomoci v tomto případě byla nejen u nás 
v Rešicích, ale i v celé České republice opravdu 
silná.

Petra Jílková

ŠIPKOVÝ TURNAJ

Umístění ženy:

1. Kateřina Fialová

2. Iva Korbelová

3. Lucie Vévodová

4. Iveta Kočí

Umístění muži:

1. Jan Kadlec

2. Zbyněk Gabrhel

3. Roman Opálka

4. David Mrkávek

Všem zúčastněným děkujeme a těšíme se na další šipkařské výkony.

Šipkám zdar A

Jana a Roman Opálkovi

Šipkového turnaje konaného dne 30. října 2021 se zúčastnilo 36 
mužů a 13 žen. Turnaj i přes veškerá opatření dopadl na výbornou. 
Tentokrát dorazilo hodně přespolních, čímž nás velice potěšili 
a turnaj dostal úplně jiný pohled. Je znát, že šipky jsou stále více 
oblíbeným sportem.
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HALLOWEENSKÁ STEZKA ODVAHY
Bojíte se rádi? Jste odvážní? Máte pro strach 

uděláno? Nebo naopak, rádi vystrašíte občas 
někoho jiného? Pokud ano, tak právě pro vás byl 
podvečer v pátek 15. října tím správným časem, 
kdy jste mohli přijít k nám do Rešic na tradiční 
halloweenskou stezku odvahy. Poslední říjnová 
noc je totiž podle starých Keltů nocí strašidel, 
duchů a vydlabaných dýní a my jsme se společně 
všichni sešli v maskách a kostýmech, abychom 
si letošní Halloween pořádně užili. A že nás letos 
bylo zase o hromadu víc než vloni! Nebo vlastně 

předloni, protože vloni nám to COVID překazil.

Hned u vstupu na naše hosty čekalo spoustu 
strašidel s malým občerstvením na cestu, po 
kterém se jenom zaprášilo!

Po setmění - úderem 19. hodiny - jsme se 
postupně statečně vydávali na stezku odvahy. 
Ta byla lemovaná rozsvícenými vydlabanými 
dýněmi, kterých bylo po cestě celkem 113, vedla 
kolem stromů a keřů, kostlivců pověšených 
na plotech, divně kvílejících duchů ve větvích 

stromů, ve kterých to každou chvíli divně praskalo. 
A co teprve pasti či překážky, které jsme museli 
zvládnout, abychom se dostali dál? Nikdy nikdo 
nevěděl, kde po cestě potká jaké strašidlo. Narazit 
jste mohli na čarodějnice, kostlivce, klauny, upíří 
princezny, Drákulu ležícího v rakvi, krkavce 
a spoustu dalších strašně strašných a krásných 
strašidel. Nakonec jsme se podle naší staré tradice 
podepsali do knihy duchů, kterou právě střežil 
krkavec v životní velkosti. Stezka dále už bez 
strašení pokračovala na místní fotbalové hřiště, 

kde všichni stateční, kteří vydrželi až do cíle, 
obdrželi za svoji odvahu špekáček a mohli si ho 
opéct na ohni. Nechyběl pro děti teplý čaj a pro 
dospělé svařené víno červené A a pivko.

Zkrátka vůbec nikdo neodešel s prázdnou, a tak 
to má přece při správném Halloweenu být!

Děkujeme všem našim dětem, rodičům 
i ostatním hostům za to, že se s námi přišli pobavit 
v tak velikém počtu a moc se těšíme zase za rok!

Petra Jílková



4948

PODĚKOVÁNÍ SENIORŮM
Na neděli 14. listopadu bylo naplánované 

každoroční setkání obcí se seniory ve 
společenském domě A. Opálky. Vzhledem k vývoji 
epidemiologické situace v České republice se 
obecní zastupitelstvo usneslo tuto naplánovanou 
společenskou akci zrušit.

Víme, že společné setkání při kterém si spolu 
všichni navzájem popovídáme a pobavíme se 
nelze ničím nahradit, ale bylo nám to opravdu 
líto a přemýšleli jsme alespoň na nějakou 
alternativou, která by Vám dala najevo, že si 
Vás vážíme. Rozhodli jsme se proto připravit si 
pro naše seniory alespoň malý dáreček, který 
jsme v den plánované akce roznášeli do Vašich 
domácností.

Ještě jednou Vám všem, našim seniorům, 
chceme vyjádřit náš vděk a popřát Vám pevné 
zdraví a věříme, že jsme Vám svoji návštěvou 
a pozorností udělali radost.

Petra Jílková a celé obecní zastupitelstvo

PODĚKOVÁNÍ
Každý rok pořádal obecní úřad setkání pro 

seniory. Při dobrém pohoštění a zábavném 
programu jsme si mohli popovídat a strávit 
příjemné nedělní odpoledne.

Letos již druhý rok, z důvodu koronaviru, se 
setkání nemohlo konat. Vedení naší obce to zřejmě 
nebylo lhostejné a proto vymysleli alternativu.

V neděli 14. listopadu navštívila paní starostka 
a členové obecního zastupitelstva nás „starší“ 
a předali každému dárek. Sklenici medu, sladkou 
kytičku ke kávě a pět stokorunových poukázek 
do jednoty. Mě osobně dárek potěšil, doufám, že 
všechny ostatní také. Med si sice můžeme koupit, 
zákusek upéct a dostáváme důchod, ale to, že na 
nás vedení obce nezapomíná, to koupit nelze.

Proto tím víc potěší, když víme, že jim nejsme 
lhostejní. Chtěla bych tímto poděkovat jménem 
nás všech paní starostce a zastupitelstvu obce za 
jejich zájem a přístup k nám.

Děkujeme, Eva Ryšavá

VÁNOČNÍ JARMARK
A ROZSVĚCENÍM VÁNOČNÍHO STROMU

Obec Rešice si pro Vás připravila na první 
adventní neděli 28. listopadu tradiční vánoční 
jarmark spojený s rozsvěcením vánočního stromu. 
Pro špatný vývoj epidemiologické situace v rámci 
COVID 19 jsme si tentokrát připravili vánoční 
jarmark venkovní, a to před společenským domem 
A. Opálky. Bohužel ani to nám nebylo dopřáno 
a vládou ČR byly vánoční trhy zakázány. I když se 
nám některá nařízení třeba nelíbí, měli bychom 
je všichni respektovat a jít jako obec příkladem. 
Proto se vánoční jarmark a rozsvěcení vánočního 
stromu neuskutečnilo za přítomnosti veřejnosti 
ani v letošním roce.

Náš betlém a vánoční stromeček byl rozsvícen 
na první adventní neděli v odpoledních hodinách 
za znění koled v obecním rozhlase.

Věříme, že si i tak najdete sami ke stromečku 
a betlému cestu.

V našem betlému i letos přibyla jedna 
vyřezávaná postava, a to pastýře, který svolává 
své stádo oveček. Za pastýře i za fi nanční podporu 
při rozsvěcení vánočního stromu bych touto 
cestou chtěla poděkovat společnosti ČEZ, a.s. 
a jaderné elektrárně Dukovany.

Petra Jílková
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MIKULÁŠKÁ NADÍLKA

Tradice spojené s legendou svatého Mikuláše 
a jeho štědrostí jsou velmi pestré. V českých 
zvycích se mikulášská nadílka odbývá vždy 
v předvečer světcova svátku, kdy Mikuláš k nám 
sestupuje z nebe po zlatém žebříku a pak chodí 
tam, kde jsou děti.

Hlavní postavou je Mikuláš, jeho vlídná vousatá 
tvář vyvolává pocit moudrosti a laskavosti. Jako 
děti jsme v sobě mívali malou dušičku a ani 
jsme nedutali, když v podvečer svátku se ozval 
venku zvoneček a čerti zarachotili řetězem. Do 
světnice vkráčel důstojným krokem milý svatý 
Mikuláš v dlouhém, bílém šatě, někdy s červeným 
pláštěm. Na hlavě měl lesklou biskupskou čepici 
s křížem a v levé ruce berlu. Dlouhý vous bělal se 
mu někdy až po pás. Vedle něj se postavil krásný 
bílý anděl s pleteným košíkem, ve kterém měl 
plno dárků a dobrot pro hodné děti. Za nimi se 
vehnali čerti, rachotící řetězem a proháněl bojící 

se děti. Strach jsme měli veliký, schovávali jsme 
se za maminku a pevně se jí drželi. Pojednou se 
čerti ztišili a zazněl Mikulášův hlas. Dobře věděl, 
kdo z nás dětí je hodný a kdo zlobí. Třesoucím se 
hlasem jsme mu odříkali básničku, či modlitbu. 
Upřímně jsme slibovali svatému Mikuláši, že se 
určitě polepšíme. Pak konečně pokynul Mikuláš 
čertům, aby nás nechali na pokoji a andílek nám 
konečně rozdal dobroty, které měl ukryté ve svém 
košíku. Jakou úlevu jsme všichni prožívali, když 
se za čerty zavřely dveře nemusím ani popisovat, 
jistě to každý dobře známe.

Svatý Mikuláš, anděl a čerti chodili v neděli 
5. prosince i u nás v Rešicích. Anděl rozdal všem 
hodným dětem dobroty a svatý Mikuláš, pro 
všechny případy, nechal za každým komínem 
jednoho čerta, aby pohlídal, zda děti svoje sliby 
dané Mikulášovi dodrží.

Petra Jílková

 ● Novým rokem 2021 naše sdružení dobrovolných hasičů mělo svolat valnou výroční hromadu 
(VVH), která se každoročně koná na začátku měsíce ledna, kde bychom diskutovali, plánovali akce 
na rok 2021 a také shrnuli rok 2020. Bohužel kvůli vládním omezením (snížení nákazy nemoci 
covid-19) nebylo možno VVH provést a zatím je náhradní termín v nedohlednu. Nejnutnější 
výroční výkazy byly poslány online do OSH Znojmo.

 ● I když byla vládní omezení dlouhá, my hasiči z Rešic neumíme zahálet a netrpělivě jsme čekali 
na možnou brigádu. Dne 20. 3. nastala první brigáda v roce 2021. Odvoz železa do Vémyslického 
šroťáku z rekonstruovaného kulturního domu Adolfa Opálky.

SBOR
DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ

 ● Bohužel i letos, stejně jako v roce 2020, se díky vládním restrikcím neuskutečnily každoroční 
pálení čarodějnic, hasičské závody v požárním útoku o starostův pohár i okrskové závody, kde 
naši kluci mohli získat zlatý hattrick. Tyto závody už dvakrát vyhráli, tak budou dále čekat do roku 
2022 – zatím okrsková standarta zůstává nadále v Rešicích. Těšíme se na příští rok a doufáme, že 
tyto akce už budeme pořádat nebo spolupořádat s obcí Rešice.
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 ● Připojili jsme se ke každoroční akci konající v celé republice. Posbírali jsme odpadky na mezích 
a po dlouhé zimě trošku ulevili matičce přírodě. Úklid se konal 3. 4. 2021 kolem silnic z Rešic do 
Rouchovan, Horních Dubňan a Tulešic.

 ● Koncem června (25. 6.) proběhlo letní promítání rodinné komedie „Špunti na vodě“ v místním 
parčíku na návsi. Počasí nám v letošním roce, též přálo. Myslíme si, že se projekce divákům líbila 
a přinesla spoustu radosti i plných pupíků, jelikož byla výborná uzená cigára s pivíčkem.

POMOC OBLASTEM POSTIŽENÝM TORNÁDEM
JSDH Rešice byla se souhlasem všech členů nahlášena k pomoci oblastem postiženým tornádem. 

Dne 29.6 - 2. 7. 2021 jednotka vyjela k pomoci do obce Mikulčice. Na místě jednotka převážně pomáhala 
se zakrýváním domů, které sice vydržely nápor tornáda, ale přišly o střechu. 29. 6. složení hasičů -Jan 
Čurda, Jan Herzán, Tomáš Březina, Anna Čurdová, Petra Peigerová, Jiří Grasgruber, Michal Krejča, Jan 
Hájek, Martin Jiříkovský -pomoc -zakrytí střechy taškou d.č.180, přeprava tašek pro zakrytí d.č. 188, 
vyklizení zničeného vinařství d.č. 93.

30. 6. složení -Jan Čurda, Jan Herzán, Daniel Krejča, Anna Čurdová, Jiří Grasgruber, Michal Krejča, 
Jan Hájek, Martin Jiříkovský  - pomoc  - příprava provizorní vazby a následné zakrytí d.č. 562 plachtou.

1. 7. složení - Jan Čurda, Michal Skála, Daniel Krejča, Anna Čurdová, Jiří Grasgruber, Vojtěch Sláma, 
Pavel Pecina, Jan Hájek, Martin Jiříkovský  - pomoc - fóliování a laťování střechy d.č. 447, zakrytí 
kapličky u hřbitova plachtou, pokládání krytiny na d.č. 733.

2. 7. složení -Jan Čurda, Pavel Čurda, Anna Čurdová, Pavel Pecina, Martin Jiříkovský pomoc-
-pokládání krytiny na d.č. 733, vyklízení mokrého sena z půdy na d.č. 547.

Naše sdružení hasičů se rozhodlo i fi nančně pomoci obcím postiženým tornádem. Ve spolupráci 
s obcí Rešice jsme udělali sbírku. Vybraná částka 103451 Kč byla předána po domluvě paní Marii Šilarové 
z Hrušek. Více v článku paní starostky Petry Jílkové.
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 ● Ve druhé půlce prázdnin (21. 8.) se před 
místním pohostinstvím uspořádal letní 
country večer. Letos jsme vybrali kapelu 
„Pantofl áči“. Doufáme, že se vám kapela 
líbila a rozproudila Vaše taneční smysly. 
Dobré pivečko a výborný kotlík byli 
samozřejmostí.

 ● A jak už to bývá, rok s rokem se sešel a před prvním vánočním adventem (20. 11.) byl postaven 
krásný „Betlém“. V letošním roce přibyla postava pastýře. (na pravé fotce vlevo).

 ● Bohužel letošní rok je stále poznamenán covidem. Přesto jsme se rozhodli uspořádat odlehčenou 
variantu zabijačky. Přípravy se, ale i tak rozběhly na 120 procent - nasekat dřevo, umýt hrnce, 
dovést kotliny a další. Pak už na řadu přišel čuník - zachrochtal, usmál se a byl na neckách. Pak 
už se čistilo, krájelo, vařilo. Jóó představa černé polívečky s jelítkem a dalších pochutin, nás hnala 
kupředu. Zabijačka byla zdárně zvládnutá ke spokojenosti všech zúčastněných i Vás, kteří si 
přijdou koupit jitrničku jakou svět ještě neviděl. A

Jen nás mrzí, že se letos uskuteční pouze prodej výrobků bez posezení a možnosti konzumace 
hotových jídel. Prodej bude probíhat v místní klubovně. Doufáme, že příští rok, už bude bez 
omezení a užijeme si tuto akci, jak se patří!

Co nás čeká v roce 2022?
 ●  výroční schůze SDH Rešice
 ●  kontrola hasičské techniky, sběr odpadků 

kolem Rešic, tradiční pálení čarodějnic
 ●  okrskové závody v požárním útoku „pokus 

o zlatý hattrick“ + tradiční noční závody 
v Rešicích

 ●  uctění památky obětem konce 2. sv. války
 ●  letní kino
 ●  různé výpomoci s obcí (akce, brigády)
 ●  každoroční zabijačka

Sbor dobrovolných
hasičů Vám přeje krásné 

vánoční svátky.
Především zdravíčko

a klidné zápalky.

Josef Pošvař, autor článku k pomoci
oblastem postiženým tornádem Jan Čurda
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300.000 Kč. Zbývajících 214.453 Kč doplatila obec 
Rešice ze svého rozpočtu. Výběrové řízení vyhrála 
Požární bezpečnost Jihlava, která auto pro rešické 
hasiče připravila během tří měsíců. DA 8+1 je 
vybaven základní hasičskou technikou a bude 
sloužit pro dopravu hasičů na místo zásahu, ale 
také pro další potřeby obce. Předání se zúčastnili 
náměstek ředitele HZS JMK Radek Chromý, velitel 
znojemského územního odboru HZS Ján Novosad, 
velitel 15. okrsku SDH Stanislav Ševčík, pan farář 
Pavel Krč a mnoho dalších pro obec a SDH Rešice 
významných a důležitých hostů.

Sbor dobrovolných hasičů Rešice se chtěl v roce 
2018 zapojit do charitativní akce „krabice od bot“. 
Prvotní myšlenka se postupem času rozvinula 
v něco neskutečně krásného a zapojili se do ní 
i naši občané. Vybralo se krásných 22.000,00 Kč. 
Hasiči se rozhodli navázat spolupráci s dětskými 
domovy v našem okolí. Prvním vybraným 
domovem byl dětský domov v Znojmě, další rok 
to byl pak dětský domov v Hrotovicích. Velice nás 
potěšilo, že jsme mohli obdarovat pod stromeček 
více než 45 dětí. Není přeci nic krásnějšího než 
úsměv šťastného dítěte.

Aktivity hasičů ovšem pozastavila pandemie 
COVID 19. Nesměly se konat žádné společenské, 
sportovní ani kulturní akce. A že jich máme 
v Rešicích opravdu spoustu. Dalo by se říct, že není 
akce, na které by se alespoň částečně nepodíleli. 
Masopust, pálení čarodějnic, vzpomínková 

setkání u pomníku padlých na návsi, noční 
hasičské závody, letní country noc, ukončení 
prázdnin, stavění betlému, zabíjačka a další. 
V nelehké „covidové“ době ovšem nezaháleli 
a zapojili se do šití roušek, výroby ochranných 
štítů, rozvážení materiálu a do distribuce 
dezinfekce potřebným. Když už jsme si všichni 
mysleli, že máme to špatné za sebou přihnalo se 
k nám na Jižní Moravu tornádo. A bylo nám do 
pláče všem. SDH Rešice nezaváhalo ani chviličku 
a ihned nabídlo svoji pomoc HZS. Tato pomoc byla 
obratem využita a vyjížděli na pomoc potřebným 
do obce Mikulčice. Jsou to sice tvrďáci ti naši hasiči 
a hasičky, ale vraceli se se slzami v očích.

Uspořádali ve spolupráci s obcí Rešice 
dobrovolnou fi nanční sbírku na pomoc postiženým 
tornádem, při které se vybralo 34.451,00 Kč. 
Obecní zastupitelstvo k této sbírce přidalo ze 
svého rozpočtu ještě 60.000,00 Kč a celkový 
výtěžek 103.451,00 Kč bude předán rodině, která 
má vazby na Rešice a v současné době žije v obci 
Hrušky a následkem tornáda přišla prakticky 
o vše.

Mohla bych o činnosti našeho hasičského 
sboru psát asi ještě dlouho a pořád by to bylo 
málo. Co mě ale mrzí nejvíce je to, že ať dělají co 
dělají, pořád je to někomu málo. Každý by si měl 
ale uvědomit, že to dělají ve svém volném čase!!!

Za mě osobně jedno velké DÍKY a bylo mi 
velkým potěšením alespoň trochu představit naše 
hasiče – Sbor dobrovolných hasičů Rešice.

starostka obce Petra Jílková

STAROSTOVÉ PÍŠÍ NOVINY
Starostové celé České republiky přispívají svými názory a postřehy do Lidových novin do rubriky 

„Starostové píší noviny“. V letošním roce byla oslovena i naše obec a zadané téma bylo „hasiči“. Bez 
dlouhého přemýšlení jsem toto pozvání přijala a jelikož je o čem psát, článek byl na papíře jedna dvě.

Naši milí hasiči, ještě jednou bych Vám chtěla poděkovat za Vaši obětavou práci, kterou ve svém 
volném čase pro nás všechny děláte. Vážím si Vaší práce a jste mi velkou oporou.

HASIČI – málokdo si uvědomuje, kolikrát 
v životě je potřebujeme, voláme, nebo žádáme 
o pomoc a oni nikdy neodmítnou. Není to totiž 
jen o požárech. Obracíme se na ně při živelných 
pohromách, při likvidování jejich následcích, při 
pořádání společenských, kulturních a sportovních 
akcích, a to nesmíme zapomínat na jejich vlastní 
činnost při požárním sportu, údržbě hasičské 
techniky a zázemí.

Není tomu jinak ani u nás v Rešicích. Sbor 
dobrovolných hasičů Rešice byl založen již v roce 
1898. Při založení byli členové pouze muži, ale 
součástí dnešního hasičského týmu jsou i ženy 
a jsme na ně patřičně hrdi – sice nejsme ještě 
„genderově“ vyvážení, jak je v dnešní době 
moderní říkat, nám to však vůbec nevadí.

Naši hasiči jsou opravdu aktivní. Bez jejich 
pomoci bychom v obci jen těžko fungovali. 
Spoléhám se na ně prakticky ve všem. Naši obec 
naštěstí nepostihují požáry, i když jsme je v obci 
také zažili. V posledních pěti letech naši hasiči 
zasahovali u požáru lesa, kde bylo potřeba opravdu 
rychlého zásahu. Hořelo totiž u dětského tábora. 
Vše se podařilo zvládnout na jedničku a nikomu 
se nic nestalo. Dále pak zasahovali u požáru 
rodinného domu den před štědrým dnem, 
u hořícího auta na silnici II/396, což je hlavní 
tah na Pohořelice, hořící pole s obilím. Neméně 

důležitý zásah byl také zamčené batole v domě, 
kde jde taky o čas, ostatně jako u všech zásahů. 
Především nás ale trápí živelné pohromy jako je 
„velká voda“, zatopené sklepy a polomy stromů 
na elektrickém vedení či spadené na cestách. Při 
takovýchto živelných pohromách se naši hasiči 
často obrací s žádostí o pomoc na Jadernou 
elektrárnu Dukovany. Jejich hasičský sbor má 
totiž dostatečnou techniku na likvidování těchto 
následků, za což jim patří poděkování. Pravidelně 
na jaře se naši hasiči zapojují do celorepublikové 
akce – sběr odpadků na mezích a čistí struhy 
kolem celého katastru naší obce. Jeden se nestačí 
divit, kolik odpadu nasbírají. Během letních 
měsíců pravidelně kontrolují dětské tábory u řeky 
Rokytné, které se pořádají na katastru naší obce. 
Většinou se totiž přežene velká letní bouřka 
a chránit zdraví a majetek mají hasiči ve svých 
zásadách.

Dne 25. 11. 2016 proběhla před Kulturním 
domem Adolfa Opálky v Rešicích malá slavnost, 
kde místní dobrovolní hasiči převzali nový 
automobil pro zásahovou jednotku JSDH Rešice 
FORD Transit Combi 350 Trend. Dopravní 
automobil (dále DA) byl pořízen z dotace 
Generálního ředitelství hasičského záchranného 
sboru Ministerstva vnitra ČR, která činila částku 
450.000 Kč, dále přispěl formou individuální 
dotace Jihomoravský kraj částkou ve výši 

LIDOVÉ NOVINY, DNE 26. SRPNA 2021
Krásný den Vám všem!
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NAŠE NOVÁ KNIHOVNA
Jak jistě všichni víte, byla obecní knihovna 

z technických a provozních důvodů delší dobu 
uzavřena. Jsme velice rádi, že se nám v pátek 
19. listopadu 2021 podařilo uspořádat její 
slavnostní otevření.

Do zcela nově vybavených prostor jsem mohla 
představit a uvést naši novou knihovnici paní 
Danielu (Černou) Gulku, přivítat slavnostně 
všechny přítomné občany a seznámit je 
s provozem knihovny, plánovanými akcemi 

a všemi možnostmi, které jim knihovna bude 
nabízet. Knihovna už dávno není jen prostor na 
půjčování knih (i když k tomu by měla sloužit 
především A), ale také zde mohou nejen děti 
hrát společenské hry, rozvíjet svoji motoriku při 
vymalovávání, vystřihování a tvoření, které pro 
ně bude paní knihovnice připravovat.

V současné době je naplánovaná otevírací doba 
na úterý v době 16.00-18.00 hodin a na pátek 
17.00-19.00 hodin.

Chystáme pro Vás spoustu nových knih, 
soutěží, kvízů, her a zajímavých přednášek. 
Budeme také rádi za Vaše připomínky, podněty 
a názory co ještě vylepšit. A první vánoční kvíz 
si pro Vás připravila paní knihovnice již v tomto 
zpravodaji.

Věříme, že se Vám bude knihovna líbit, najdete 
v ní zajímavé knihy a čas v ní strávený bude pro 
Vás příjemný.

Na závěr bych se s Vámi chtěla podělit o názor 
jedné naší věrné čtenářky paní Evy Ryšavé: „Chtěla 
bych se zmínit o nově otevřené knihovně. V pátek 
jsem ji na základě pozvání navštívila a byla jsem 
mile překvapena, jak je knihovna zařízená. Veselá 
křesla, pestrý koberec, na zdi motivy zvířat, 
hrací prostor pro děti – celkem velmi příjemné 
prostředí. Doporučuji prohlídku, určitě se Vám 
bude líbit.“

Petra Jílková



6160

SOUTĚŽNÍ VÁNOČNÍ KVÍZ

1. Vyjmenuj tři věci, které má sv. Mikuláš na sobě:

2. Kdy chodí za dětmi sv. Mikuláš s mikulášskou nadílkou?

3. Kolik svíček se dává na adventní věnec? A) 2 B) 4 C) 3

4. Dokážeš vyjmenovat všechny adventní neděle?

1.

2.

3.

4.

5.
Proč se dávají pod štědrovečerní talíř rybí šupinky?

6.
Kdo a proč házel na Štědrý večer pantofl em ke dveřím?

7. Kdy se koná půlnoční mše svatá?

8. Svátek Tří králů připadá na: (zakroužkuj správnou odpověď) 6. ledna 25. července

9.
Co znamenají tři písmena K+M+B+, která se křídou malují 
na dveře o slavnosti Tří králů?

10.

Napiš aspoň dvě české vánoční pohádky.

11.

Nesoutěžní otázka, spíše k zamyšlení - Co pro tebe znamenají Vánoce…

MILÉ DĚTI, OBČANÉ REŠIC,
vánoční kvíz si můžete vyzvednout v místní knihovně nebo na obecním úřadě. Kvíz bude také 

vyvěšen ve vývěsce u autobusové zastávky. Děti, pokud byste chtěli s některými otázkami pomoci, 
přijďte osobně do knihovny.

Soutěž potrvá do konce ledna. Vyplněný kvíz můžete přinést osobně do knihovny nebo vhodit do 
schránky obecního úřadu.

MÁTE RÁDI HÁDANKY? ZKUSTE POD HÁDANKU NAPSAT 
SPRÁVNOU ODPOVĚĎ…

1. Celý bílý, celý ztuhlý,
 Nos má z mrkve, oči z uhlí.
 Hledí smutně do kraje, ví, že z jara roztaje.

Je to: 

2. Ze střech visí nanuky
 pro kluky i pro holky,
 Ale jen když klesá rtuť.
 Ochutnejte, dobrou chuť!

Je to: 

VÁNOČNÍ KŘÍŽOVKA

1

2

3

4

5

6
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SPOLEČENSKÉ, KULTURNÍ 
A SPORTOVNÍ AKCE 
V OBCI

Rádi bychom Vám sem napsali, jaké akce si 
pro Váš všechny obec Rešice v prvním pololetí 
roku 2022 připravila, ale z důvodu nařízení vlády 
a současné situaci v naší republice nejsme schopni 
žádné akce dopředu s jistotou naplánovat.

Pokud nám to situace dovolí, budeme se na Vás 
těšit na těchto akcích:

 ●  Tříkrálová sbírka
 ●  Šipkový turnaj o pohár starostky obce 

(15. 01. 2022)
 ●  Sportovní ples (11. 02. 2022)
 ●  Masopust (27. 02. 2022)
 ●  Dětský karneval (28. 02. 2022)
 ●  Tradiční pouť (14.–15. 05. 2022)
 ●  Vzpomínkové setkání (27.–28. 05. 2022)

O všech plánovaných obecních akcích se včas 
dozvíte z našich webových stránek, z facebooku 
obce Rešice, z mobilní aplikace Hlášenírozhlasu.
cz, nebo třeba z plakátů vyvěšených na obecní 
vývěsce či v místní prodejně Jednoty.

Víme, že i Vám schází společné setkání s přáteli, 
sousedy, spoluobčany, ale věřme, že se situace co 
nejdříve uklidní a my se brzy potkáme. Mějme na 
paměti, že zdraví máme jenom jedno a pravidla se 
musí dodržovat, byť jsou někdy třeba i nesmyslná.

Petra Jílková

VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBY
Přehled vánočních bohoslužeb:

24. 12. 2021 16:00 - Horní Dubňany

24. 12. 2021 21:00 - Horní Dubňany

25. 12. 2021 8:00 - Horní Kounice

25. 12. 2021 10:30 - Horní Dubňany

26. 12. 2021 8:00 - Horní Dubňany

26. 12. 2021 10:30 - Horní Kounice

1. 1. 2022 8:00 - Horní Dubňany

1. 1. 2022 10:30 - Horní Kounice

2. 1. 2022 8:00 - Horní Dubňany

2. 1. 2022 10:30 - Horní Kounice

Změna programu vyhrazena.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA ZA OBDOBÍ
LEDEN – LISTOPAD 2021

Významná životní jubilea oslavili naši 
spoluobčané, kterým srdečně ještě jednou 
blahopřejeme:

 ● Lapešová Alena 85 let (04. 01.)
 ● Makeš Jan 75 let (12. 01.)
 ● Krejča Antonín 75 let (19. 01.)
 ● Hájek Milan 80 let (01. 02.)
 ● Vorel Václav 65 let (12. 02.)
 ● Řezaninová Růžena 80 let (20. 02.)
 ● Popp Milan 70 let (30. 03.)
 ● Pavlíček Jiří 65 let (08. 04.)
 ● Chvátalová Marie 80 let (10. 05.)
 ● Burian Rostislav 65 let (06. 06.)
 ● Hájek Jaromír 70 let (21. 06.)
 ● Ryšavá Eva 75 let (23. 06.)
 ● Procházka Stanislav 70 let (08. 07.)
 ● Vorlová Eva 65 let (11. 09.)
 ● Černá Stanislava 80 let (14. 09.)
 ● Husák Jaromír 80 let (24. 09.)
 ● Koudela Leopold 75 let (27. 09.)
 ● Pislcajt Petr 65 let (27. 09.)
 ● Puklická Marie 80 let (29. 09.)
 ● Vrtěna Josef 90 let (16. 10.)
 ● Vacušková Eva 70 let (22. 10.)
 ● Puklický Jiří 85 let (29. 11.)

V Rešicích jsme přivítali nově narozené 
občánky:

 ● Mezírková Eliška 01. 02. 2021
 ● Mládek Šimon 24. 02. 2021
 ● Kocáb Antonín 07. 03. 2021
 ● Jonáš Ondřej 29. 07. 2021
 ● Vrtěnová Nikola 13. 10. 2021

Šťastným rodičům srdečně blahopřejeme 
a Tobě milá Eliško a Nikolko, milý Šimonku, 
Toníčku a Ondrášku přejeme, aby se Vám mezi 
námi dobře žilo.

PŘIVÍTALI JSME…

V uplynulém období nás bohužel zarmoutili 
svým odchodem tito naši spoluobčané. Jejich 
rodinám a blízkým vyjadřujeme upřímnou 
soustrast.

 ● Hájková Ludmila 07. 01. 2021
 ● Černá Drahomíra 31. 01. 2021
 ● Horký Jaroslav 14. 04. 2021
 ● Popp Milan 29. 05. 2021
 ● Juránek Zdeněk 04. 10. 2021

Herzánová Renata

ROZLOUČILI JSME SE…

OSLAVILI JSME…



REŠICKÝ
ZPRAVODAJ

19/2021

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází v Rešicích 14. 12. 2021.

Vydavatel: Obec Rešice, Rešice 97, 671 73, Tulešice
IČO: 00636967. Evidenční číslo: MK ČR E 22040

Vydává a distribuuje vlastním nákladem obec Rešice pro domácnosti v obci zdarma.

Neprodejné. Příspěvky, náměty a dotazy zasílejte na adresu: obec@resice.cz.

Příspěvky mohou být redakčně upraveny a kráceny. Pro Rešice zpracoval: efcomm.cz.


